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رییس جمهور به وزارت نفت رفت

دست هرکس ارز هست برگرداند/ 
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رئیسی: دولت سیزدهم تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری را بعد از ۱۲ سال آغاز 

کرد/ پرستاران و کادر درمانی  ایام 
کرونا در میدان بودند

فروش تجهیز آزمایشگاهی شرکت دانش بنیان ایرانی 
به دانشگاه کانادایی

بــه نقــل از معاونــت علمــی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، یک شرکت دانش بنیان فعال در زمینه ســاخت تجهیزات پیشرفته 

آزمایشــگاهی و محاســباتی حوزه مهندســی عمران و مهندســی ژئوتکنیک موفق به فروش تولیدات خود به واحدهای صنعتی و دانشــگاه های مختلف 

از جمله دانشــگاه صنعتی شریف، صنعتی امیرکبیر، صنعتی ســهند و شــهید مدنی آذربایجان شــده است.

شرکت دانش بنیان »مواد ســاخت آزما ویســتا« که در زمینه تولید تجهیزات آزمایشــگاهی در دو شــاخه ژئوتکنیک ) ســه محوری، برش ســاده، برش 

مســتقیم، تک محوری، تحکیم، CBR، …( و ســازه )دســتگاه های کشــش و تســت مصالح با ظرفیت های مختلف( فعالیت دارد موفق به کسب 

اســتانداردهای بین المللی نظیرASTM برای محصولات خود شــده است.

از جمله محصولات این شرکت که در نمایشــگاه ایران ســاخت در ســال های گذشــته فروش قابل توجهی داشــته اســت، دستگاه سی بی آر / مارشال 

خودکار اســت. کاربرد این محصول تعیین نســبت باربری در مصالح راه، تعیین مقاومت مخلوط آســفالتی در برابر تغییر شــکل پالســتیک و تعیین 

مقاومت محصور نشــده خاک )دســتگاه تک محوری( اســت و تمام فرآیند کار در این محصول اعم از بارگذاری، باربرداری و ثبت اطلاعات به صورت 

خودکار انجام می شود.دســتگاه برش مســتقیم خودکار از دیگر پرفروش های این شرکت اســت که امکان آزمایش برش مســتقیم خاک، اتصال به کامپیوتر 

و پایــش نتایــج همزمــان بــا آزمایش، قرائت و ثبت نتایج به صورت خودکار، سیســتم بارگذاری قائم پنوماتیک در مدل ۱۰۰ در ۱۰۰، سیســتم بارگذاری 

قائــم هیدرولیــک در مــدل ۳۰۰ در ۳۰۰ و حذف خطای بارگذاری دســتی و کاربر را برای کاربران فراهم می کند.

منوچهر حجازی، مدیرعامل شرکت مواد ســاخت آزما ویســتا، در خصوص محصولات این شرکت گفت: تجهیزات شرکت ما در محاســبات سیســتم های 

ساختمان ســازی و ســاخت ســدهای بزرگ، جاده ســازی و کلاً ســازه های عمرانی که با خاک و ســنگ درگیر هستند، کاربرد دارد و در این راستا، در اقصی 

نقاط کشــور خصوصاً خطه جنوب در پروژه های پتروشــیمی حضور موفقی داشــته ایم.

وی در خصوص تجربه حضور شرکت مواد ســاخت آزما ویســتا در نمایشــگاه ایران ســاخت گفت: »ما از سری دوم نمایشــگاه در آن شرکت کرده ایم. در 

ســال های گذشــته نمایشــگاه به واســطه طرح لیزینگ و طرح کمک به ســازمان های دولتی عرصه و بســتر خوبی را برای فروش محصولات شرکت های 

دانش بنیان فراهم کرد و به نســبت فروش بهتری به دانشــگاه ها و بعضاً شرکت های صنعتی داشــتیم ولی در دوره گذشــته نمایشــگاه، به دلیل افزایش 

هزینه ها و کم شــدن توانایی مالی دانشــگاه ها، آن چنان که باید فروش قابل توجهی نداشــته ایم؛ با این حال، در مجموع نمایشــگاه ایران ســاخت، 

عملکرد قابل تقدیری دارد و امیدوارم با ارتقای وضعیت نقدینگی و صادرات کشــور بتوانیم در دور یازدهم فروش خوبی داشــته باشــیم.«

دستیابی دانش بنیان ها به تکنولوژی ابداعی »گاززدای 
غشایی«

حســن فرخ زاد عضو هیأت علمی دانشــگاه علم و صنعت و هیأت مدیره یک شرکت دانش بنیان، اظهار کرد: این شرکت دســتگاه گاززدای 

غشــایی)Liqui-Mem( را با یک روش جدید و ابداعی برای اولین بار در دنیا در مقیاس صنعتی ســاخته و موفق شــده با این تکنولوژی با تماس 

دهنده غشــایی، گازها را به صورت کاملاً محلولی در آب تا چند برابر غلظت اشــباع حل کند. این دســتگاه برای گازدهی به پســاب، جداســازی گازها 

و گازدهی به آب کاربرد دارد.عضو هیأت مدیره شرکت دانش بنیان ســتارگان نوآور ســپهر پارس افزود: تکنولوژی غشــایی نوین بکار رفته در این 

دســتگاه، بســتری برای تماس دو فاز متفاوت از ســیالات با ســطح تماس بالا و حجم کم به منظور انتقال هدفمند گاز فراهم می کند.

 Spent caustic فرخ زاد ادامه داد: یکی از معضلات جدی صنایع پالایشــگاهی و پتروشــیمی تصفیه پســاب های مضر برای محیط زیســت مانند

)کاســتیک مســتعمل(، جداســازی گاز کربن دی اکســید از گازهای با ارزش مانند هیدروژن، گازهای خطرناک مانند هیدروژن ســولفید است.

به گفته عضو هیأت مدیره دانشــگاه علم و صنعت، این دســتگاه فرآیند جداســازی گازی )کربن دی اکســید از ســایر گازها( را با هدف ایجاد ارزش 

افزوده در صنایع نفت، پالایشــگاهی، پتروشــیمی و فرآیند خنثی ســازی پســاب های مضر برای محیط زیســت مانند کاســتیک مستعمل انجام می دهد. 

همچنین این دســتگاه فرآیند گازدهی را در صنایعی چون پرورش ماهی، گلخانه و… با مزایای بســیاری نســبت به روش های متداول انجام می دهد.

ایــن فعــال فنــاور بــا بیــان اینکه این فناوری پیشرفته موجب رشــد و تحول در صنعت پرورش ماهی کشــور برای انواع ماهی از جمله ماهی قزل آلا، 

خاویار، ماهی های گرمابی و میگو می شــود، خاطرنشــان کرد: اســتفاده از این سیســتم امکان توســعه مزرعه بدون نیاز به منابع آبی جدید و در نتیجه 

افزایش حاشــیه ســود را فراهم می کند.فرخ زاد مزیت های اســتفاده از این فناوری در صنعت پرورش ماهی را ازدیاد برداشــت از مزارع پرورش ماهی و 

میگو، امکان افزایش حوضچه ها با منابع آبی ثابت، امکان دســتیابی به اکســیژن محلول های بالا و ایده آل، مانیتورینگ آنلاین غلظت اکســیژن در آب، 

اکســیژن دهی به آب بدون ایجاد حباب، عدم اتلاف انرژی ایجاد ســطح تماس بســیار زیاد در حجم کم و انتقال گاز بالا، طراحی ماژولار و قابلیت 

افزایش با کاهش ظرفیت پس از نصب سیســتم تمام اســتیل با بهترین قطعات و تجهیزات عنوان کرد.

وی ادامه داد: این شرکت دانش بنیان با تکیه بر توان نیروهای متخصص و دانش آموختگان دانشــگاه های برتر داخل و خارج از کشــور موفق به 

ســاخت سیســتم نوین گازدهی غشــایی به پســاب صنعتی کاستیک مســتعمل جهت خنثی سازی و تصفیه آن شده است.

این فعال فناور در ادامه به کاربردهای این فناوری در صنعت نفت و گاز اشــاره کرد و گفت: اســتفاده از این تکنولوژی برای تصفیه کاســتیک 

مســتعمل، باعث افزایش بهره وری، کاهش زمان و دمای مورد نیاز برای خنثی ســازی و کاهش خطرات فرایندی و کاهش فضای اشــغال شــده می شــود.

اختتامیه نخستین جایزه کتاب 
مداحان مولف برگزار شد

 وزیر فرهنگ: هرچه داریم از 
مجالس روضه امام حسین علیه 

السلام است

امیرعبداللهیان: سناریوهای توقف 
جنایات در غزه به نتیجه نرسد، شاهد 

وضعیت جدیدتری در منطقه هستیم

وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به اینکه اگر سناریوهای 

ممکن برای توقف جنایات رژیم صهیونیستی به نتیجه نرسد، 

تصریح کرد: شاهد وضعیت جدیدتری در منطقه هستیم. صفحه6صفحه7
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سیاست

رهبر انقلاب: دولت های اسلامی حداقل برای یک مدت 
محدود رابطه سیاسی خود را با رژیم صهیونیستی قطع 

کنند

حضرت آیت الله خامنه ای فرمانده کل قوا صبح )یکشــنبه( با حضور در دانشــگاه علوم و فنون هوافضای عاشــورا، به مدت یک ســاعت و نیم از آخرین 

دســتاوردهای نیروی هوافضای ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی بازدید کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای پس از بازدید از نمایشگاه دستاوردها و توانمندی های نیروی هوافضای سپاه در جمع فرماندهان و مسئولان دانشگاه علوم و 

فنون هوافضای عاشورا، بازدید از این نمایشگاه را شیرین و مطلوب خواندند و مهم ترین ویژگی آن را نیازسنجی صحیح و تمرکز علمی و تحقیقاتی بر 

نیازها برشمردند.

ایشان رسیدن به چنین دستاوردهای علمی را ناشی از انگیزه متکی بر عزم و ایمان دانستند و تاکید کردند: هرجا جوان های ما با عزم و ایمان وارد 

شدند، توانسته اند کارهای بزرگی انجام دهند و در این نمایشگاه هم نشانه های عزم و ایمان کاملاً مشهود بود.

رهبر انقلاب اسلامی یکی دیگر از ویژگی های نمایشگاه هوافضای سپاه را، ابتکار و نوآوری برشمردند و خاطرنشان کردند: البته نباید به سطح کنونی 

موفقیت ها راضی بود زیرا بخش های مختلف نظامی و غیرنظامی در دنیا به صورت مستمر در حال حرکت و پیشرفت هستند و ما باید تلاش کنیم تا 

عقب نمانیم.

حضرت آیت الله خامنه ای، حرکت و پیشرفت در مجموعه های نیروهای مسلح را سریع و مطلوب خواندند و با تاکید بر لزوم کاهش پیدا نکردن شتاب 

حرکت، افزودند: ما در برخی بخش های کشور وضعمان خیلی خوب است اما در برخی بخش ها وضعمان خوب نیست و کمبود و نقص وجود دارد که 

در این بخش ها نیز باید با تشخیص صحیح نیازها، به سمت برطرف کردن نقطه ی نیاز حرکت کرد.

رهبر انقلاب اسلامی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به تحولات فلسطین و استمرار جنایات رژیم صهیونیستی در غزه گفتند: قضایای غزه 

بسیاری از حقایق مکتوم را برای مردم دنیا آشکار کرد که یکی از این حقایق، طرفداری سران کشورهای غربی از تبعیض نژادی است.

حضرت آیت الله خامنه ای رژیم صهیونیستی را مظهر تبعیض نژادی خواندند و گفتند: صهیونیست ها خود را نژاد برتر می دانند و بقیه آحاد بشر را نژاد 

پسَت به حساب می آورند و به همین دلیل است بدون احساس ناراحتی وجدان، چندین هزار کودک را به قتل رسانده اند.

ایشان تاکید کردند: هنگامی که رئیس جمهور آمریکا، صدراعظم آلمان، رئیس جمهور فرانسه و نخست وزیر انگلیس، با آن همه ادعا از چنین رژیم 

نژادپرستی حمایت و به آن کمک می کنند، به معنای طرفداری این آقایان از تبعیض نژادی به عنوان نفرت انگیزترین مسائل دنیا است.

رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: مردم اروپا و آمریکا نیز باید تکلیف خود را با این وضعیت روشن کنند و نشان دهند که طرفدار تبعیض نژادی 

نیستند.

نکته دیگری که حضرت آیت الله خامنه ای درباره قضایای غزه به آن اشاره کردند، موضوع ناکامی نظامی و عملیاتی رژیم صهیونیستی بود.

ایشان گفتند: رژیم صهیونیستی به رغم بمباران های گسترده در غزه، تاکنون در حرکت خود ناکام بوده است زیرا از ابتدا گفتند که هدف ما نابودی 

حماس و مقاومت و زمین گیر کردن آنها است اما با گذشت بیش از 40 روز و با بکارگیری همه توان نظامی خود، هنوز نتوانسته اند این کار را انجام 

دهند.

رهبر انقلاب اسلامی بمباران وحشیانه بیمارستان ها و زنان و کودکان در غزه را نشانه عصبی بودن شدید سران رژیم صهیونیستی از شکست خود دانستند 

و افزودند: شکست رژیم صهیونیستی در غزه، یک واقعیت است و پیشروی و ورود به داخل بیمارستانها و یا خانه های مردم، پیروزی نیست زیرا پیروزی 

به معنای شکست دادن طرف مقابل است که رژیم صهیونیستی تاکنون نتوانسته است به آن دست یابد و در آینده هم نخواهد توانست.

حضرت آیت الله خامنه ای با تاکید براینکه ابعاد این نتوانستن فراتر از رژیم صهیونیستی است، گفتند: این نتوانستن به معنای نتوانستِن آمریکا و 

کشورهای غربی نیز است و اکنون همه دنیا با این حقیقت مواجه شده است که یک رژیم  دارای امکانات و تجهیزات مفصل و پیشرفته نظامی 

نتوانسته است بر طرف مقابل خود که هیچ یک از این امکانات را ندارد، غلبه کند.

ایشان همچنین درباره وظایف و عملکرد دولت های مسلمان نیز افزودند: برخی دولت های اسلامی به ظاهر در مجامع، جنایات رژیم صهیونیستی را 

محکوم کردند و برخی هم تاکنون محکوم نکرده اند اما این، قابل قبول نیست. کار اصلی آن است که شریان و جریان حیاتی رژیم صهیونیستی قطع 

شود و دولت های اسلامی مانع از رسیدن انرژی و کالا به این رژیم شوند.

رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: دولت های اسلامی حداقل برای یک مدت محدود رابطه سیاسی خود را با رژیم صهیونیستی قطع کنند.

حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: ملتها باید با ادامه تجمعات و تظاهرات خود، نگذارند مظلومیت ملت فلسطین فراموش شود.

ایشان در پایان تاکید کردند: ما به وعده الهی یقین داریم و به آینده نیز امیدواریم و به وظیفه خود عمل خواهیم کرد.

رونمایی از موشک کروز هایپرسونیک »فتاح 2« با حضور فرمانده کل قوا
در این نمایشگاه که شامل بخش های موشکی، پهپادی، پدافندی و فضایی بود، دستاوردهای جدید و به روز شده دانشمندان و متخصصان جوان نیروی 

هوافضای سپاه پاسداران تحت عنوان »از ایده تا محصولِ تمام ایرانی« به نمایش گذاشته شده بود.

همزمان با حضور رهبر انقلاب اسلامی در این نمایشگاه، از موشک کروز هایپرسونیک »فتاح2«، سامانه پدافندی متحرک »مهران« و سامانه ارتقاء یافته 

»9دی« و هم چنین پهپاد »شاهد147« رونمایی شد.

آخرین اقدامات و پیشرفت ها در حوزه موشک ماهواره بر و ارسال ماهواره به فضا بخش دیگری از این نمایشگاه بود.

بهادری جهرمی: تلاش ۸۰ساله غرب برای فراموشی 
جنایات رژیم صهیونیستی به باد رفته است

علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت صبح امروز، یکشنبه، در همایش دانش آموزی »من دادخواه توام« که به مناسبت روز جهانی کودکان و در حمایت 

از کودکان غزه، در مجموعه سرچشمه تهران برگزار شد، طی سخنانی ضمن تبریک ولادت حضرت زینب کبری)س( بیان کرد: رژیم صهیونیستی با کمک 

آمریکا و انگلیس در 80 سال اخیر تلاش کرد که جهانیان فراموش کنند که آن ها سرزمین فلسطین را غصب کرده اند.

وی افزود: این جنگ 80 سال ادامه دارد و عملیات طوفان الاقصی این خاطره 80ساله را در ذهن جهانیان زنده کرد که رژیم صهیونیستی غاصب و قاتل 

است؛ علی رغم اینکه این رژیم در این سال ها کوشید مردم دنیا این جنایات و کشتارها را فراموش کنند.

سخنگوی دولت عنوان کرد: بعد از 80 سال که رژیم صهیونیستی کوشیدند جهانیان این غصب و جنایات را فراموش کنند، امروز با طوفان الاقصی غبارها 

کنار رفت و همگان فهمیدند که حق با کیست. امروز مردم جهان در هر کشوری به خلاف تمام هزینه های برخی دولت ها که حامی صهیونیست ها 

هستند، به خیابان ها می آیند و می گویند که به مردم فلسطین ظلم شده است.

بهادری جهرمی گفت: اگر امروز موشک آمریکایی و انگلیسی بر سر مردم فلسطینی، خانه، مدرسه و بیمارستان فلسطینیان می افتد، این موشک را 

همان کسی ساخته است که سالیان سال است می خواهد اذهان را از درک حقیقت منحرف کند. عده ای نمی خواهند انسان و انسانیت زنده بماند؛ آن ها 

مخالف انسان هستند و اگر بتوانند انسانیت را از بین می برند.

وی اضافه کرد: حضور نخست وزیر انگلیس و رئیس جمهور آمریکا در مناطق اشغالی و اهدای موشک به رژیم صهیونیستی برای کشتار مردم غزه، 

تشویق این رژیم برای جنایت است، همین ها در رسانه های شان هم می کوشند تا فطرت پاک و حق طلبی خاموش شود.

دستور مخبر برای بررسی 
درخواست ها و مشکلات 

خانواده های دارای فرزند 
اوتیسم

محمــد مخبر معــاون اول رئیس جمهور در دیداری صمیمانه با انجمن 

اوتیســم ایران و جمعی از والدین و فرزندان شــان به نمایندگی از 8 هزار 

خانواده تحت پوشــش، تاکید کرد با برگزاری جلســات منظم با حضور 

وزرا و مســئولان دســتگاه های مربوطه مشکلات و دغدغه های آن ها با 

جدیت در دولت پیگیری می شــود.وی در این جلســه که با حضور برخی 

از کودکان مبتلا به اوتیسم برگزار شد، از فعالیت ها و تلاش های انجمن 

اوتیسم ایران، اعضا، مشاوران و مربیان قدردانی کرد و اظهار داشت: 

امروز جلسه متفاوتی را تجربه کردم و مطمئن هستم انجام وظایف 

سنگین برای کمک به خانواده های دارای فرزندان اوتیسم یک توفیق الهی 

است که باید این الگو، اراده و خدمات خالصانه تکثیر و برای جامعه 

تبیین شود.معاون اول رئیس جمهور با اشاره به مشکلات کودکان اتیسم 

و وظایف سخت و دشوار خانواده های آنان، تاکید کرد: غربالگری و 

شناسایی کودکان مبتلا بویژه در سنین زیر 7 سال کلیدی ترین اقدام در 

جلوگیری از پیشرفت این بیماری در سنین بالاتر است که باید با کمک 

وزارت بهداشت غربالگری به صورت جدی به همراه امکانات درمان و 

مشاوره از راه دور در سرتاسر کشور انجام شود.مخبر پوشش بیمه ای 

بیماران اوتیسم برای کاهش هزینه های درمان و توانبخشی را بسیار مهم 

توصیف و ادامه داد: باید در صندوق بیماران خاص و صعب العلاج، 

سهمی از هزینه های مرتبط با مبتلایان به اوتیسم به ویژه در سنین بالا 

گنجانده شود و همچنین برای بخش هایی از جامعه اوتیسم که امکان 

اشتغال در بزرگسالی دارند، بسترهای لازم برای داشتن شغل فراهم شود.

وی در این جلسه دستور داد به فوریت جلسه ای با حضور وزرا و روسای 

دستگاه های مربوطه و مدیران و کارشناسان انجمن اوتیسم ایران تشکیل 

و درخواست ها و مشکلات خانواده های دارای فرزند اوتیسم مورد بررسی 

دقیق قرار گرفته و راهکارهای لازم برای مساعدت و رفع چالش های 

موجود پیشنهاد شود.مدیر عامل انجمن اوتیسم ایران نیز در این جلسه 

با اشاره به اینکه 8 هزار خانواده خدمات مختلف درمانی توانبخشی و 

آموزشی دریافت می کنند، گفت: متوسط هزینه های خانواده های دارای 

فرزند اتیسم 12 میلیون تومان در ماه است که بسیاری از این خانوارها 

به دلیل مشکلات مالی و همچنین وظایف سخت نگهداری فرزندان خود 

با مشکلات بسیار زیاد مالی و خانوادگی روبرو شده اند و امیدواریم با 

مساعدت دولت سیزدهم و شخص معاون اول رئیس جمهور بخشی از 

فشارها و هزینه های درمانی و توانبخشی مبتلایان اوتیسم کاسته شود.

وی خاطرنشان کرد: با افزایش مراکز جامع استاندارد برای درمان، آموزش، 

توانبخشی و حرفه آموزی مبتلایان اتیسم و همچنین تصویب سند ملی 

اوتیسم و ابلاغ مسئولیت به سازمان ها و دستگاه های مربوطه بتوان این 

بخش از جامعه را در سنین بزرگسالی فعال کرد.

در این جلسه که خانواده های دارای فرزندان مبتلا به اوتیسم مشکلات، 

مسائل و دغدغه های خود در زمینه هایی چون هزینه های بسیار بالای 

درمانی و توانبخشی، حمایت های لازم برای تشخیص زود هنگام مبتلایان، 

کمک برای نگهداری در خانه و مراکز درمانی، تحت پوشش بیمه قرار 

دادن بیماران، ایجاد مراکزی برای حرفه آموزی و توانبخشی در سنین 

بالاتر، اختصاص اماکن تفریحی مختص کودکان اوتیسم، امکانات آموزشی 

و امکان ادامه تحصیل این بیماران، رفع مشکلات و موانع اداری، توجه به 

حرفه آموزی و اشتغال زایی، آگاهسازی و همراهی مردم برای کمک به 

خانواده ها و توجه به ایمنی و سلامت مبتلایان را مطرح کردند.

انجمن اوتیسم ایران با 7 هزار و چهارصد عضو رسمی در 11 خانه امید 

از سال 1392 تاکنون فعال است و با توجه به اینکه از هر یکصد تولد در 

کشور، یک کودک با بیماری اوتیسم متولد می شود، این انجمن به دنبال 

درمان کودکان زیر 7 سال به عنوان سنین طلایی برای جلوگیری از ادامه 

بیماری و معلولیت در بزرگسالی است.

سازوکاری جهت تامین 
هواپیما برای شرکت های 

هواپیمایی
ادامه رسیدگی به جزئیات لایحه برنامه هفتم توسعه کل کشور در 

دستورکار نمایندگان در جلسه علنی صبح امروز )دوشنبه 29 آبان ماه( 

قرار دارد.وکلای ملت در این جلسه جزء 4 بند »ت« ماده 57 لایحه برنامه 

هفتم را با اکثریت آرا تصویب کردند.

بر اساس این مصوبه، وزارت راه و شهرسازی با رعایت سیاست های کلی 

اصل 44 قانون اساسی مجاز است نسبت به تأمین مالی خرید و اجاره 

به شرط تملیک هواپیما و بالگرد از محل منابع داخلی و خارجی در قالب 

تسهیلات برای شرکت های هواپیمایی ایرانی از طرق مختلف از جمله 

صندوق توسعه حمل ونقل و صندوق توسعه ملی اقدام کند. همچنین 

اعطای کمکهای فنی-اعتباری توسط دولت در قالب بودجه سنواتی در 

این خصوص مجاز می باشد.

رییس جمهور به وزارت 
نفت رفت

حجت الاســلام سید ابراهیم رئیســی رئیس جمهور صبح امروز )دوشنبه، 

۲۹ آبان ۱۴۰۲( در ادامه فرآیند »نظارت ســتادی بر دســتگاه های 

اجرایــی« بــه وزارت نفت رفــت و در جمع مدیران این وزارتخانه، ضمن 

اســتماع گزارش عملکرد این مجموعه، رهنمودها و پیشــنهادهای مهمی 

بــرای ارتقای کیفی و کمّــی عملکرد این وزارتخانه ارائه کرد.

رئیس جمهــور پیش تر پنجم آبان ۱۴۰۰ نیز برای بررســی وضع عملیاتی 

کردن جایگاه های عرضه ســوخت در سراسر کشــور و بررسی اختلال 

پیش آمده در ســامانه هوشــمند سوخت به طور سرزده در وزارت نفت 

حاضر شــده بود.رئیســی دی ماه پارسال هم به صورت سرزده در مرکز 

مدیریت دیســپچینگ شرکت ملی گاز حضور یافت و در نشســت کارگروه 

تأمین پایدار ســوخت زمســتانی شرکت کرد. رئیس جمهور در این دیدار 

به صورت ویدئویی با جواد اوجی وزیر نفت که برای بررســی میدانی 

چالش های گازرســانی در خراســان رضوی به این استان سفر کرده بود، 

ارتباط زنده تصویری برقرار کرد.رئیس جمهور مردادماه امســال پس 

از تشــکر ۲۲۰ نماینده مجلس از اقدام های وزارت نفت طی بیانیه ای 

مشــتمل بر پنج محور که از ســوی محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس 

برای رئیس جمهور ارســال شــد، در نامه ای از اقدامات و خدمات وزیر و 

کارکنــان وزارت نفت قدردانــی کرد.»تحقق صادرات نفت خام و میعانات 

برابر تکالیف مشــخص شــده در قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ و عملکرد بالای 

درآمدهــای ارزی حاصل از صــادرات نفت و فرآورده های نفتی«، »افتتاح 

فاز دوم پتروپالایشــگاه آبادان همســو با سیاست های ابلاغی مقام معظم 

رهبری«، »تأمین پایدار ســوخت گاز مایع کشــور در زمســتان ۱۴۰۱ و عدم 

قطعی گاز خانگی و خاموشــی نیروگاه ها«، »تأمین و توزیع مناســب 

بنزین در ســال گذشــته و ایام پرتردد ســال و عدم ازدحام در جایگاه ها« 

و »افتتــاح و بهره بــرداری از فاز ۱۴ پارس جنوبی و بهره برداری از 

طرح های ان جی ال و کاهش تلفات و هدر رفت گاز و خام ســوزی گاز 

در مشــعل همســو با سیاســت های ابلاغی مقام معظم رهبری« پنج محور 

تشــکر نمایندگان از اقدامات وزارت نفت اســت.در همین حال، ۲۲۶ 

نفر از نمایندگان مجلس شــورای اســلامی ۲۸ اردیبهشــت سال گذشته از 

اقدام هــای جواد اوجی وزیر نفــت و کارکنان صنعت نفت قدردانی کرده 

بودند.

همسان سازی حقوق 
بازنشستگان خط قرمز ما 

است

حمیدرضا حاجی بابایی با اشــاره به مصوبه اخیر کمیســیون تلفیق لایحه 

برنامه هفتم توســعه در رابطه با افزایش حقوق بازنشســتگان در طول 

برنامه هفتم توســعه، گفت: بر اســاس مصوبه جدید کمیســیون تلفیق 

لایحه برنامه هفتم توســعه، متناسب ســازی حقوق بازنشستگان کشوری، 

لشــکری و تأمین اجتماعی باید انجام شــود و آنان باید ۹۰ درصد حقوق 

و فوق العاده های شــاغلان هم ردیف خود را دریافت کنند.

وی بیان کرد: پیش از این، صرفاً بحث متناســب ســازی حقوق 

بازنشســتگان کشــوری و لشکری در کمیســیون تلفیق تصویب شده بود 

که کمیســیون تلفیق مصوبه خود را اصلاح کرد و موضوع همسان ســازی 

حقوق بازنشســتگان تأمین اجتماعی را همانند بازنشســتگان کشوری و 

لشــکری در برنامه هفتم توسعه لحاظ کرد.

رئیس کمیســیون برنامه، بودجه و محاســبات مجلس شورای اسلامی در 

پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه آیا این مصوبه برای دولت بار مالی 

نخواهد داشــت، اظهار داشــت: ما منابع مالی همسان سازی حقوق 

بازنشســتگان تأمین اجتماعی را مشــخص کردیم و منابع این موضوع از 

محل تنفیذ ماده ۱۲ قانون برنامه ششــم توســعه تأمین می شود.

نماینده مردم همدان در مجلس شــورای اســلامی اظهار داشت: بر 

اســاس مصوبه کمیســیون تلفیق، دولت مکلف است بدهی خود 

به ســازمان تأمین اجتماعی را بپردازد و از این محل، همسان ســازی 

حقوق بازنشســتگان تأمین اجتماعی انجام شــود. مسئله بازنشستگان و 

همسان ســازی حقوق آنان برای ما خط قرمز اســت و از همسان سازی 

حقوق بازنشســتگان کوتاه نمی آییم.حاجی بابایی تصریح کرد: اکثر 

بازنشستگان کشور به دلیل تورم بالا نمی توانند زندگی خود را به خوبی 

اداره کنند و بر این اساس باید حقوق بازنشستگان با شاغلان همتراز آنان 

همسان سازی شود. این موضوع هنوز در صحن مجلس مطرح نشده، اما 

با توجه به اینکه چندین بار در کمیسیون تلفیق اصلاح شده است، فکر 

نمی کنم این موضوع برای تصویب در مجلس با موانعی روبرو شود.
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فرهنگ و هنر

اختتامیه نخستین جایزه کتاب مداحان مولف برگزار 
شد/ وزیر فرهنگ: هرچه داریم از مجالس روضه امام 

حسین علیه السلام است

مراســم اختتامیه نخســتین جایزه کتاب مداحان مؤلف و شــب شــعر حماســه مظلومیت و اقتدار شب گذشــته در باغ کتاب تهران با حضور محمدمهدی 

اســماعیلی، وزیر ارشــاد، حجت الاســلام مجید باباخانی رئیس ســازمان هیأت و تشــکل های دینی،   مرتضی طاهری رئیس هیأت مدیره خانه مداحان، 

اســتاد حاج غلامرضا ســازگار،  پیرغلام اهل بیت؛ حاج مرتضی طاهری، مداح اهل بیت؛ حاج علی انســانی، شــاعر و مداح اهل بیت؛  مجید صادقیان 

قائم مقام باغ کتاب و تنی چند از مســئولان فرهنگی و مذهبی، مداحان اهل بیت و شــعرای آئینی برگزار شــد.

در ابتدای مراســم علی اکبر حائزی مداحل جوان و برجســته کشــورمان به مناســبت میلاد با ســعادت حضرت زینب )س( مدیحه سرایی کرد و مولودی 

خواند.

نقش مداحان در جامعه ایمانی مان بســیار بالاست
در ادامه  محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با اشــاره به مظلومیت مردم غزه  و تشــکر از جامعه ستایشــگران آیینی که از ابتدا پای 

کار غزه بودند، اظهار داشــت: ده ها هزار بمب بر سر مردم بی پناه غزه ریخته اســت. کل مســاحت غزه 42 کیلومتر در طول و ده کیلومتر در عرض 

اســت و بیش از دو میلیون نفر در آن زندگی می کنند و پرتراکم ترین نقطه دنیاســت.

اسماعیلی در ادامه با اشاره جایگاه جشنواره افزود: از همان کودکی و لحظاتی که در ذهنمان ثبت شده است با این شور و اشتیاقی که ستایشگران اهل 

بیت داشتند با این مسیر آشنا شدیم و حق مهمی بر گردن جامعه ایمانی دارند و از همان دوره اهل بیت؛ از دعبل خزاعی تا شخصیت های بزرگ دیگر 

که این محبت را سینه به سینه منتقل کردند سهم بسیار مهمی در شکل گیری جامعه ایمانی ما دارند.

وی افزود: انقلاب از ایام فاطمیه شروع شد و نام امام حسین )ع( این انقلاب را پرخروش نگه داشته است. هرچه داریم از همین مجالس روضه و سینه 

زنی است و با اشعار حاج آقای سازگار خیلی به ساحت اهل بیت )ع( ابراز ارادت کردیم.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در حوزه اداری نتوانستیم 

حقی که مادحین بر گردن ما دارند را ادا کنیم. انشاالله بتوانیم در این دولت که دولت مردمی است گامی در این مسیر برداریم. دولت خودش را خادم 

مردم ایران به ویژه جریان جامعه ساز و پیشتاز که اخلاق و معنویت را پای مجالس این عزیزان گرفته اند، می داند.

نقش قابل توجه اطلاع رسانی
در ادامه رئیس هیأت مدیره خانه مداحان به اهمیت برگزاری اینگونه مراسم اشاره کرد و اظهار داشت: در نخستین جایزه کتاب مداحان مولف اتفاق 

مبارکی رقم خورد و این همایش برگزار شد. آنطور که اطلاعات نشان می دهد امسال آثار ارزشمندی به دبیرخانه رسیده و امید است این حرکت ادامه 

داشته باشد و شاهد آثار بسیاری از مداحان باشیم.مرتضی طاهری در ادامه افزود: اطلاع رسانی به مردم یکی از مهمترین اهداف این همایش به شمار 

می رود تا مردم بدانند مداحان افرادی تحصیل کرده و با سواد هستند. بسیاری از کسانی که آثار خودشان را به دبیرخانه ارسال کردند در رشته های 

مهم دانشگاهی تحصیل داشته اند.در همین حال قائم مقام باغ کتاب با اشاره به اهمیت توسعه کتب و آثار رسیده به دبیرخانه و گفت: نباید پس از 

اختتامیه این مراسم آثار و کتب منتخب یا آثار داوری شده را فراموش کنیم بلکه پس از این مراسم تازه کار شروع می شود و این آثار باید به سطح 

وسیع در اختیار مخاطبان و علاقمندان قرار گیرد.مجید صادقیان تاکید کرد: مؤسسه باغ کتاب تهران در حوزه انتشارات نیز فعالیت دارد از این رو 

می تواند کتاب هایی که در فرایند این مسابقه به مرحله جایزه رسیده اند را در بزرگترین ویترین و عرضه کتاب قرار داده و موضوع چاب، تبلیغ و فروش 

آنها را بر عهده بگیرد تا از این طریق رسالت خود را در حوزه ستایشگری به انجام رسانده باشد.در ادامه حجت الاسلام محمد زمانی، محمد رسولی، 

مرتضی حیدری آل کثیر، حمید هنرجو، امیررضا رشیدی، محمدمهدی عبداللهی، محمدرضا طهماسبی و احمد بابایی شاعران جوان و نوجوان آئینی کشور 

با اشاره به مسأله غزه در مظلومیت مردم فلسطین به شعرخوانی پرداختند. همچنین گروه سرود رایت الزهرا روی سن آمدند و در مدح حضرت زینب 

به اجرای سرود پرداختند و پس از آن  علی انسانی و غلامرضا سازگار به عنوان دو پیرغلام مکتب خاندان عصمت و طهارت به شعر خوانی پرداختند.

در همین حال، رئیس سازمان هیأت و تشکل های دینی ضمن اشاره به جایگاه مداحان و هیات در جامعه و اظهار داشت: اتفاقی که در این رویداد رقم 

خورد نشان از ظرفیت بزرگ هیأت در کشور دارد.حجت الاسلام مجید باباخانی افزود: مجموعه هیأت و جریان ستایشگری به برکت توسل به اهل بیت 

و با بیان معارف و هنر بسیاری از اتفاقات را در حل مسائل کشور زده است.در پایان مراسم نیز برگزیدگان نخستین جایزه کتاب مداحان مولف مورد 

تجلیل قرار گرفتند.

کتاب »ازدواج بر اساس آموزه های قرآن و اهل بیت 
)ع(« منتشر شد

در کتاب »ازدواج بر اساس آموزه های قرآن و اهل بیت )ع(«  پس از مفهوم شناسی سبک زندگی اسلامی و مبانی و گستره سبک زندگی، ضمن بیان 

اهمیت ازدواج، به آثار ازدواج )ارضای غریزه جنسی، آرامش، فرزندآوری، تأمین نیاز به محبت، پاکدامنی، تکامل و حفظ دین( پرداخته شده است.

سپس، بایسته های ازدواج )اصلی و فرعی( بررسی شده و سپس، نبایسته های ازدواج )اصل قرار دادن زیبایی، ازدواج و انگیزه مال و ثروت، ازدواج و 

انگیزه شهرت و خودنمایی، ازدواج با شرابخوار، تحمیل در ازدواج، ازدواج بر اساس احساسات و هیجانات، ازدواج با اشخاص فاسد، و ترک ازدواج از ترس 

فقر تشریح شده است.در ادامه نیز پس از بیان انواع ازدواج، به بیان راهکارهای ترویج ازدواج )تشویق، ایجاد تسهیلات، اهتمام والدین، اهتمام حکومت 

و تبیین آثار ازدواج( مورد بحث و بررسی قرار گرفته است.در این میان، ضمن بیان احکام ازدواج و سن ازدواج، به مقدمات و آداب و شرایط ازدواج 

)اصلاح انگیزه، تحقیق، خواستگاری، تعیین مهریه، عقد، جهیزیه، عروسی( اشاره شده است.نویسنده در ادامه این اثر نیز موانع ازدواج را، تغییر نگرش و 

سبک زندگی، فقر، رسوم و سنت های غلط، ناآگاهی نسبت به ارزش های ازدواج، سخت گیری والدین( عنوان کرده است.

در قسمتی از کتاب درباره نبایسته های ازدواج می خوانیم:

در انتخاب همسر، توجه دوجانبه لازم است؛ از یک سو باید نهایت عقلانیت و دقت را به کار بست که همسر واجب بایسته های اصلی )دینداری، 

اخلاق نیکو، اصالت خانوادگی، و سلامت جسم و روان( باشد و تا آنجا که ممکن است، بایسته های فرعی )تناسب سنی و زیبایی( نیز رعایت شود و از 

سوی دیگر لازم است از آسیب ها و موانعی که بنای ازدواج را تهدید می کند و چه بسا ممکن است در هنگام هیجانات انتخاب همسر مغفول بماند نیز 

پرهیز شود.مقصود از نبایسته های ازدواج، ممنوعیت شرعی )محرمات ازدواج( که در قرآن و کتاب های فقهی و توضیح المسائل به تفصیل آمده، نیست؛ 

بلکه مقصود ممنوعیت اخلاقی است که رعایت نکردن آنها بنای ازدواج را ویران یا ناکارآمد می کند.

مهم ترین نبایسته های اخلاقی ازدواج عبارتند از: اصل قرار دادن زیبایی، ازدواج و انگیزه مال و ثروت، ازدواج و انگیزه شهرت و خودنمایی، ازدواج با 

شرابخوار، تحمیل در ازدواج، ازدواج بر اساس احساسات و هیجانات، ازدواج با اشخاص فاسد، و ترک ازدواج از ترس فقر.

کتاب »ازدواج بر اساس آموزه های قرآن و اهل بیت )ع(« اثر محمدمهدی فیروزمهر است که در پژوهشکده فرهنگ و معارف قرآن پژوهشگاه علوم و 

فرهنگ اسلامی در 110 صفحه تهیه و به همت نشر این پژوهشگاه به چاپ رسیده است.

علاقه مندان برای خرید اینترنتی این کتاب می توانند به نشانی اینترنتی http://shop.isca.ac.ir/ مراجعه کنند.

کتاب آموزش تمبک 
فولکلوریک لرستان منتشر 
شد/ توجه به نظرات یک 

استاد

بابک پیمانی نوازنده ســازهای کوبه ای که ســابقه ای طولانی در عرصه 

موســیقی کشــورمان دارد، به تازگی کتاب آموزش تمبک فولکلوریک 

لرســتان را منتشر کرده است.

پیمانی درباره این کتاب گفت: بخش زیادی از موســیقی و ریتم های 

فولکلوریک که در طول تاریخ نواخته شــده نتُ نگاری نشــده اســت و من 

از همان ابتدای یادگیری این ســاز دغدغه این موضوع را داشــتم چراکه 

عدم وجود سیســتم آموزشــی، نوازنده را با مشکل مواجه می کند.

وی ادامه داد: ســال ها به صورت دســت نویس ریتم هایی را که به صورت 

گوشــی یادگرفته بودم، می نوشــتم و بعدها به هنرجویان ارایه می کردم. 

تااینکه تصمیم گرفتم سیســتم آموزشــی طراحی کنم که به صورت 

تخصصی انتقال دهنده ریتم های فولکلوریک لرســتان به نســل های بعدی 

باشــد. فراموش نکنیم که این ریتم ها بســیار ارزشــمند هستند و قدمت 

چندهزار ساله دارند.

این نوازنده موســیقی کشــورمان اظهار کرد: آغازگر این کتاب تمرینات 

تخصصی برای نواختِن ریتم های موســیقی لرســتان است و پس از آن 

ریتم هایی مانند؛ ســنگین ســماع، سه پا، اوشاری)عشایری( و دوپا با 

نتُ نگاری ارائه می شــود. این ریتم ها در طول تاریخ چند هزارســاله ای 

شــکل گرفته اند که همراه با رقص و مراســم های آیینی اجرا شــده اند.

پیمانی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: ریشه تمام ریتم ها 

در تاریخ، ریتم های فولکلوریک هستند که نوع اجرای این ریتم ها کاملا 

متفاوت است؛ جنس ضربات، ناحیه تولید صدا روی ساز و تکنیک های 

نوازندگی بسیار متفاوت هستند؛ به عنوان مثال تمُ در موسیقی دستگاهی 

با دستِ بسته، ولی در موسیقی فولکلوریک با دستِ باز اجرا می شود، یا 

ضربه شلاقی )اسلپ( که در این کتاب برایش علامتی خاص در نظر گرفته 

شده است.

وی درباره استفاده از خط حاملِ سه خطی برای نگارشِ نتُ ها در این 

کتاب توضیح داد: برای نگارش این کتاب با نظر استاد نوید افقه که 

مقدمه کتاب را هم نوشته اند از خط حامل سه خطی استفاده شده است.

پیمانی درباره اهمیت یادگیری این ریتم ها برای نوازندگان سازهای 

کوبه ای تاکید کرد: یادگیری این ریتم ها برای نوازندگانی که در موسیقی 

کلاسیک ایرانی فعالیت می کنند لازم و ضروری است؛ چراکه هم از نظر 

فنی به دلیل جابه جایی اکَسنت ها و فیگورهای رتیمیک بسیار حایز 

اهمیت هستند و هم از نظر ریشه ای و تاریخی و درک ریتم فولکلوریک، 

برای نوازندگان سازهای کوبه ای بسیار مفید خواهند بود.

در کتاب آموزش تمبک فولکلوریک لرستان، تمام مطالب به صورت 

انگلیسی هم درج شده تا هر کسی در هر نقطه دنیا بتواند با نواختن این 

ریتم ها آشنا شود. همچنین در این کتاب تصاویری درج شده که نشان 

دهنده قدمتِ چندهزارساله ی موسیقی در منطقه لرستان است.

»بهشتی در این حوالی« به 
کتابفروشی ها رسید

کتاب »بهشتی در این حوالی« چهارمین دفتر از مجموعه »قله ها به 

آسمان نزدیکترند« به قلم محمدعلی عباسی اقدم است که با هدف اشاعه 

و ترویج سبک زندگی و شیوه زیست علمای ربانی از سوی دفتر نشر 

فرهنگ اسلامی چاپ و منتشر می شود.

کتاب »بهشتی در این حوالی« سرکی کوتاه به زوایای پیدا و پنهان زندگی 

پر ماجرای آیت الله سید محمد حسینی بهشتی است. مردی که زندگی اش 

با کار دسته جمعی و تشکیلاتی گره خورده است. مرد خوش فکر و با 

درایتی که در طول عمر نسبتاً کوتاه خود بیش از 35 تشکل فرهنگی، 

آموزشی، تحقیقاتی و سیاسی را طراحی، راه اندازی، هدایت و مدیریت 

کرد و با راه اندازی حزب جمهوری اسلامی و مدیریت آن، فصل نوینی در 

تاریخ سیاسی کشور رقم زد.

»بهشتی در این حوالی« فرازها و پاره هایی از سبک زندگی دکتر بهشتی 

است. روایت تلاش ها و مجاهدت های مردی است که در عرصه دشوار 

و طاقت سوز تعلیم و تربیت کارنامه در خورتوجهی از خود به یادگار 

گذاشت. روایت رنج ها و سختی های فراوان ایشان در راه اندازی و 

مدیریت مدرسه »دین و دانش«، مدرسه علوی و مدرسه حقانی است.

»بهشتی در این حوالی« در سیزده فصل و 328 صفحه با قیمت 195هزار 

تومان از سوی دفتر نشر فرهنگ اسلامی چاپ و روانه بازار کتاب شده 

است.

محمدعلی عباسی اقدم، نویسنده مجموعه »قله ها به آسمان نزدیکترند«، 

این روزها سرگرم نگارش دفتر پنجم و ششم این مجموعه است که به 

ترتیب به سبک زندگی و سیره عملی آیت الله حاج آقا مجتبی تهرانی و 

آیت الله محی الدین مهدی الهی قمشه ای اختصاص دارد. گفتنی است 

پیش از این کتاب های »اقیانوس آرام«، »آن مرد بی نهایت« و »کرشمه 

ماه« به قلم این نویسنده چاپ و منتشر شده است.

زندگی متفاوت یک بلاگر 
در »سینما حقیقت«/ 
بازنمایی جدید از 

شخصیتی که خیلی هم 
محبوب نیست!

هفدهمین جشــنواره ســینما حقیقت در حالی در آذرماه برگزار می شود 

که پیش بینی ها برای حضور فیلم های مختلف جشــنواره داغ داغ اســت. 

بســیاری از مستندســازان که آثار خود را برای حضور در این جشــنواره 

آمــاده  کرده انــد، منتظراند تا کار هیئت انتخاب به پایان برســد و 

فیلم های راه یافته به جشــنواره انتخاب شوند.

وحید چاووش مستندســاز با فیلم مســتند »من بلاگر نیســتم« متقاضی 

حضور در هفدهمین جشــنواره ســینما حقیقت شــده است. این مستند به 

تهیه کنندگی مشــترک مرکز مســتند ســوره و مرکز گسترش سینمای مستند، 

تجربی و پویانمایی ســاخته شده است.

کاراکتر اصلی این مستند یک بلاگر است که فعالیت های زیادی در فضای 

مجازی دارد؛ عمده فعالیت های او خیرخواهانه است و با حمایت افرادی 

که پیج او را دنبال می کنند، زمینه ساز اتفاقات مثبت زیادی شده است. 

در این مستند شرح فعالیت های او بیان می شود. در حقیقت این مستند، 

داستان خود را براساس انجام کار خیر و تلاش این بلاگر اینستاگرامی برای 

این کار نشان می دهد.

چاووش در گفت وگویی که با خبرنگار تسنیم داشته، به این نکته اشاره 

کرده که در مستند جدیدش بازنمایی متفاوتی از یک بلاگر را روایت کرده 

است؛ او می گوید: عمده تصورات از افراد بلاگر منفی است، اما در این 

فیلم کسی را می بینیم که از ظرفیت صفحه خود و هوادارانش برای انجام 

فعالیت های خیرخواهانه استفاده می کند. انتخاب این شخصیت عمدی 

بود، چرا که می خواستم به جامعه اعلام کنم که همه فضای مجازی بد 

نیست و نکات خوب هم دارد.این مستندساز فرم جدیدی را برای روایت 

سوژه خود انتخاب کرده است. او برای اینکه هویت واقعی این بلاگر 

شناخته نشود، به جای اینکه او را در قاب دوربین خود نشان بدهد، در 

مکان های شلوغ نشان می دهد. بنابراین نمی توان او را به صورت دقیق 

شناسایی کرد. علاوه براین، این فیلم مستند هیچ مصاحبه ای نیز ندارد و 

دوربین فیلمساز تنها همراه با شخصیت پیش می رود.به گفته کارگردان 

مستند »من بلاگر نیستم«، برای ساخت این مستند زمان زیادی صرف 

شده است. او دراین باره گفت: نزدیک به یکسال در کنار این بلاگر بودم 

تا بهترین موضوعات را برای نمایش در فیلم انتخاب کنم. اکنون تقریبا 

تصویربرداری این مستند تمام شده و می خواهیم تدوین را آغاز کنیم.

»موزاییک های لق« نقد و 
بررسی می شود

داســتان کوتاه »موزاییک های لق« از مجموعه کتاب »به من 

نگــو زن« در ویــژه برنامه نقــد قلم همزمان با هفته کتاب و 

کتابخوانی امروز دوشــنبه ۲۹ آبان در کتابخانه امام جعفر 

صادق )ع( نقد و بررســی می شود.

نشســت نقد و بررسی داســتان کوتاه »موزاییک های لق« از مجموعه 

کتــاب »بــه من نگو زن« در ویژه برنامه نقــد قلم همزمان با هفته کتاب 

و کتابخوانی امروز دوشــنبه ۲۹ آبان با حضور معصومه خوانســاری 

نویســنده اثر و زلیخا فکوری فر، ســتاره محمدی و حمیدرضا گیوی از 

منتقدیــن ادبی در کتابخانه امام جعفر صادق )ع( برگزار می شــود.

مجموعه داســتان »به من نگو زن« نگاهی زنانه با زاویه دیدهای 

مختلف مثل ســیال ذهن، من راوی، دانای کل، فرا واقعیت و ســوم 

شــخص به مشــکلات زنان در خانه و جامعه دارد و نویســنده سعی کرده 

اســت با تصویر ســازی و فضا ســازی متناسب با گره های داستانی آن را به 

رشــته تحریر در آورد.این کتاب در بهار ۱۴۰۱ توســط انتشــارات مهر و 

دل به شــمارگان ۳۰۰ نســخه منتشر و روانه بازار نشر شده است.

این برنامه امروز دوشــنبه ۲۹ آبان از ســاعت ۱۶ تا ۳۰: ۱۷  در کتابخانه 

امــام جعفــر صادق )ع( واقــع در خیابان نبرد جنوبی، بلوار زمزم غربی، 

خیابان شمشــاد، شــهرک گل ها، انتهای خیابان لاله برگزار می شود.



حدیث روز: 
امام سجاد علیه السلام

اللّهُمَّ إنّ أعتَذِرُ إلَيكَ مِن مَظلومٍ ظُلِمَ بِحَضَرتِ فلَم أنصُهُْ، 

و مِن مَعروفٍ اسُدِيَ إلََّ فلَم أشكُرهُْ، و مِن مُسِءٍ اعتَذَرَ إلََّ 

فلَم أعذِرْهُ .

بار خدايا! من از درگاه تو عذر مى خواهم اگر در حضور من 

به ستمديده اى ستم رسيده و من ياريش نرسانده ام. و اگر 

به من نيكى و احسانى شده و من سپاسگزارى نكرده ام. و اگر 

بد كننده اى از من پوزش خواسته و من پوزش خواهى او را 

نپذيرفته ام.
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بهترین پارک انزلی کجاست؟

پارک جنگلی انزلی با درختان تنومند و وســعت ۱۳ هکتاری از جاذبه های گردشــگری پر بازدیدی اســت که در ورودی شرقی جاده رشــت به انزلی 

قرار دارد.این پارک جنگلیِ جدیدالتاســیس، تحت نظارت شــهرداری در قســمت ورودی شــهر ساخته شده که مســافران می توانند برای ساعاتی به 

گشــت وگذار در ایــن جنــگل بپردازنــد و از امکاناتی همچون زمین بازی کودکان، آلاچیق، سرویس بهداشــتی و ویژگی هایی مانند آب وهوای دل انگیز، 

منظره دل نشــین و امنیت مناســب آن اســتفاده کنند.داخل پارک رســتوران نیســت اما نگران نباشــید در اطراف پارک رستوران های متعددی وجود دارد. 

به علاوه می توانید از فروشــگاه صنایع دســتی این پارک ســوغاتی های متنوعی برای اقوام و دوســتان خود تهیه کنید.

پارک جنگلی بندر انزلی یکی از جاذبه های شــگفت انگیز بندر انزلی و اســتان گیلان اســت که در جاده رشــت به انزلی واقع شــده اســت و هر ســاله 

عده زیادی از مســافران و بومیان گیلانی به این طبیعت زیبا و بکر می آیند و ســیزده به در یا آخر هفته را در کنار دوســتان و خانواده می گذرانند.

در این پارک جنگلی امکانات رفاهی و تفریحی زیادی برای بازدیدکنندگان در نظر گرفته شده است که باعث می شود اکثر مسافران حداقل یک بار هم 

که شده به این پارک سر بزنند.در قسمت ورودی این پارک نمایشگاهی از صنایع دستی استان گیلان برپاست که می توانید غذاها، شیرینی ها و دیگر 

صنایع دستی این شهر و استان را ببینید و با آن ها آشنا شوید.اکثر درختان پارک جنگلی قدمتی دیرینه دارد و بسیار مرتفع و تنومند هستند، به طوری 

که کارشناسان می گویند حدود ۴۰۰ سال از عمر برخی از این درختان می گذرد.گونه های حیوانی جنگل اشبلا نیز در نوع خود بی نظیر هستند و از 

جمله آن ها می توان به آهو، گراز، خرس قهوه ای، قوچ اشاره نمود.وجود چنین جاذبه ها و ویژگی های بی نظیری موجب شده که این پارک جنگلی 

نظر گردشگران بسیاری را به خود جلب نماید.طبیعت زیبا و درختان تنومند و سر به فلک کشیده آن در کنار آب و هوای مطبوع و فوق العاده اش 

محیطی ایجاد نموده که برای تفریح و استراحت بی نظیر است.به همین دلیل بومیان گیلانی و گردشگران فراوانی برای تعطیلات آخر هفته این پارک 

را انتخاب می کنند.در جنگل اشبلا که مساحتی حدود ۵ هکتار دارد گونه های گیاهی و جانوری متعددی زندگی می کنند.از ۷۶ نوع گونه گیاهی که 

در این پارک جنگلی وجود دارد ۲۱ گونه چوبی و سایر گونه ها علفی هستند.پارک جنگلی بندر انزلی از جاذبه های شگفت انگیز استان گیلان به شمار 

می رود که شهرداری بندر انزلی برای استراحت و آسایش حال مسافران و گردشگران خود در نظر گرفته است.

این پارک یکی از دیدنی های بندر انزلی محسوب می شود که در جاده رشت به سمت انزلی و ورودی شرقی شهر واقع شده است و پذیرای شما 

علاقه مندان به طبیعت و فضای سبز است.در استان گیلان جاده رشت به بندر انزلی واقع شده است و گردشگران به راحتی می توانند با استفاده از 

اتوبوس ها و تاکسی های برون شهری به بازدید از آن بروند.

بازدید از پارک جنگلی اشبلا در تمامی روزهای سال امکان پذیر است و برای ورود به آن هیچگونه هزینه ای از بازدید کنندگان دریافت نمی شود.

تجربه حضور در مسجد امام اصفهان

ورودی اصلی این مســجد در ضلع جنوبی میدان واقع شــده اســت و ورودی هایی دیگر نیز جهت دسترســی سریع تر و آســان تر مردم محله، در 

محله های اطراف بنا هســتند.

دسترســی به بنا از خیابان اســتانداری و کوچه های عمود )گذر ســعدی و پشــت مطبخ( بر میدان به آســانی صورت می گیرد و از خیابان های حافظ و 

ســپه نیز پس از ورود به ضلع شــمالی میدان، به صورت پیاده یا با اســتفاده از درشــکه امکان پذیر است.

برای دسترســی به میدان نقش جهان نیز می توانید از وســایل نقلیه عمومی یا خودروی شــخصی اســتفاده کنید.

نزدیک ترین ایســتگاه های مترو و اتوبوس، ایســتگاه میدان امام حســین اســت که مســافت باقی مانده از آنجا تا میدان را می توانید به صورت پیاده یا با 

تاکســی طی کنید. برای پارک خودروی شــخصی نیز چندین پارکینگ عمومی در خیابان های منتهی به میدان وجود دارد.

مســجد امام مهم ترین مســجد دوره صفویه در شــهر اصفهان به شــمار می رود و چه از نظر عظمت بنا و چه از نظر کثرت تزیینات از اهمیت زیادی 

برخوردار است.ســاخت مســجد به فرمان شــاه عباس اول در ســال ۱۰۲۰ هجری قمری و چهارمین ســال ســلطنت به منظور زیباسازی میدان آغاز شد. در 

ســال ۱۰۲۵ هجری قمری، در حالی که هنوز مشــغول پی ریزی قســمت های دیگر مســجد بودند، سردر نفیس کاشــیکاری معرق آن را به اتمام رســانیدند.

تاریخ های ثبت شده در مسجد که شامل سال ۱۰۷۷ هجری قمری یعنی آخرین سال سلطنت شاه عباس دوم و ۱۰۷۸ هجری یعنی اولین سال سلطنت 

شاه سلیمان و نیز سال ۱۰۹۵ هجری قمری می شود، نشان می دهد اتمام تزیینات و الحاقات مسجد، در دوره  جانشینان شاه عباس اول صورت گرفته 

است.در زیر این کتیبه، کتیبه دیگری به خط محمدرضا امامی نصب شده است که به موجب آن از مقام معماری و مهندسی معمار مسجد جامع جدید 

اصفهان )در مقابل مسجد جامع عتیق( یعنی استاد علی اکبر اصفهانی و ناظر ساختمان، محب علی بیکالله، تجلیل شده است.

کتیبه های مسجد، کار خطاطان معروف عهد صفویه است، افرادی نظیر علیرضا عباسی، عبدالباقی تبریزی، محمدرضا امامی و محمدصالح امامی.

ایوان ها در ۴ طرف ساخته شدند و مسجد جامع به مسجدی چهارایوانی تغییر یافت. البته سال ها بعد در زمان اسماعیلیان به خاطر اعتراض به پادشاه، 

مسجد جامع به آتش کشیده شد و همه صومعه ها، مخازن و کتابخانه بزرگ مسجد از بین رفتند.

اما دوباره در همان سال بنای مسجد از نو ساخته شد و ایوان های چهارگانه، شبستان ها و چهلستون هایی ساخته شدند.

مسجد جامع اصفهان در دوره ایلخانان دارای زیباترین محراب گچ بری بود. سپس در دوران آق قویونلوها نیز تغییرات زیادی انجام گرفت و در دوره 

صفویان نیز نورگیرهایی اضافه شد، اما در دوره قاجار باز مورد بی توجهی قرار گرفت اما در دوره پهلوی به ثبت ملی رسید و قسمت های تخریب شده 

مورد مرمت قرار گرفت و پس از انقلاب اسلامی ایران نگهداری های لازم انجام گرفت و اکنون می توانید همه زیبایی ها را در این مسجد ببینید.

همه چیز درباره ماشین هایی که نیاز به بنزین ندارند
اگر تا به حال پشت فرمان نشسته باشید، می دانید که برای شروع به حرکت، باید پای راستتان را روی پدال گاز فشار دهید؛ باید فرمان اتومبیل را به 

جهت مدنظرتان بچرخانید. در هنگام رانندگی می توانید موسیقی موردعلاقه تان را گوش دهید و سعی کنید تا تصادف نکنید.

چاد کرچنر، بنیانگذار یک وب سایت اطلاعاتی- خبری درباره خودروهای الکتریکی در این باره گفته است: »یک خودروی الکتریکی چهار چرخ دارد؛ 

یک دکمه استارت، یک پدال گاز و یک پدال ترمز دارد. عملا یک خودروی الکتریکی و تجربه رانندگی با آن، از بسیاری از جهات مشابه رانندگی با یک 

خودروی بنزینی معمولی است.«

البته تفاوت هایی کلیدی در مهندسی، طراحی، نگهداری و عملکرد خودروهای الکتریکی و خودروهای موتور احتراق داخلی )ICE( وجود دارد.

سیستم باتری خودروی الکتریکی
برای شروع، باید به این نکته اشاره کنیم که یک خودرو با موتور احتراق داخلی )ICE( برای دریافت انرژی موردنیاز خود، یک مخزن بنزین یا گازوئیل 

دارد. اما یک ماشین برقی، به یک سیستم باتری نیازمند است که شامل تعداد زیادی سلول جداگانه است و دقیقا مثل مخزن بنزین یا گاز، هر سلول 

باتری، انرژی را ذخیره می کند.چارلز پون، مدیر جهانی مهندسی سیستم های برقی فورد که Lightning ۱۵۰-Mach-E، F و ماشین های الکتریکی 

E-Transit را تولید می کنند، در این باره گفته:» یک سلول باتری هم انرژی تولید می کند و انرژی، نتیجه ولتاژ آن سلول خاص و جریانی است که 

می تواند تولید کند.« او باتری را قلب خودرو توصیف می کند.طراحی باتری در ماشین های الکتریکی، بین خودروسازان مختلف، متفاوت است و یکی از 

تفاوت های اصلی در شکل سلول های آنهاست. برای آنکه کمی دقیق تر بگوئیم، یک فورد موستانگ Mach-E را در نظر داشته باشید. سلول های داخل 

باتری ماشین Mach-E، به شکل کیسه ای هستند؛ این درحالی است که دیگر باتری های موجود در بازار، دارای سلول های استوانه ای )از جمله تسلا( و 

یا سلول های منشوری هستند. اما سیستم باتری Mach-E صدها سلول دارد.باتری های خودروهای الکتریکی برپایه لیتیوم یون، ترکیب شیمیایی کمی 

متفاوت نیز دارند. مثلا یک خودروی Mach-E می تواند با باتری نیکل، کبالت و منگنز )NCM( و یا باتری لیتیوم، آهن، فسفات )LFP( عرضه شود. 

باتری اول به دلیل قابلیتش برای حفظ انرژی برای مدت زمان طولانی تر و عملکرد خوبش در دماهای سرد شناخته شده است و باتری LFP ارزان تر 

است و سریع تر شارژ می شود.

موتورهای الکتریکی چطور کار می کنند؟
عبارت » AC/DC » فقط نام یک گروه موسیقی استرالیایی نیست؛ بلکه دو فرم الکتریسیته را توصیف می کند: جریان متناوب )AC( و جریان مستقیم 

 AC که هر دو نوع آنها در کارکرد خودروهای الکتریکی اهمیت بالایی دارند.برقی که در پریز دیوار خانه تان وجود دارد، به صورت جریان )DC(

است؛ اما باتری ها انرژی خود را به صورت DC ذخیره می کنند. به همین دلیل خودروهای الکتریکی دارای قطعه ای هستند که شارژر نامیده شده و 

برق متناوب جریان یافته در خودرو را دریافت کرده و آن را به جریان DC که با باتری سازگارتر است تبدیل می کند.راه سریع تر برای شارژ کردن یک 

خودروی الکتریکی، استفاده از شارژر سریع DC است که جریان را به صورت DC در اختیار خودرو قرار می دهد؛ بنابراین خودرو نیازی به تبدیل آن 

 AC ذخیره می کنند؛ اما یک مسئله در این میان وجود دارد: موتورهای الکتریکی با برق DC نخواهد داشت.پس باتری ها انرژی برق را به صورت جریان

کار می کنند. این بدان معناست که اتومبیل باید دوباره جریان الکتریسیته را تغییر دهد که این کار را با استفاده از یک اینورتر کششی که جریان DC را 

به جریان AC تبدیل می کند، انجام می دهد. پون در این رابطه گفت:» این همان چیزی است که در اقع موتور الکتریکی را به چرخش واداشته و نیرو 

تولید می کند.«

بهترین گوشی سال 
سامسونگ در راه است؟

گلکســی اس ۲۴ اولترا یکی از موردانتظارترین گوشــی های 

ســال ۲۰۲۴ است. سامسونگ وعده می دهد که این 

تلفن همراه چیزی بیشــتر از یک بروزرســانی باشد. زیرا 

سامســونگ در واقع در حال بازنگری اســت که چه چیزی یک 

گوشی هوشــمند را واقعا هوشمند می کند.

در واقع، سامســونگ قبلاً جزئیات شــگفت انگیزی را در مورد این گوشــی 

منتشر کرده اســت، به خصوص ویژگی های جدیدی از هوش مصنوعی که 

مــورد توجه همگان قرار گرفت. خبر این بروزرســانی با هوش مصنوعی 

همــراه با اطلاعاتی در خصــوص طراحی، عملکرد، دوربین ها و موارد 

دیگر بود.این پرچمدار قطعاً این پتانســیل را دارد که بهترین گوشــی سال 

۲۰۲۴ باشد.سامسونگ با استفاده از تیتانیوم در گلکسی اس ۲۴ اولترا از 

اپل پیروی می کند. تیتانیوم فقط سخت تر از آلومینیوم نیست؛ به طراحی 

سبک تر Ultra S۲۴ با وزن ۸.۲۱ در مقابل ۸.۲۵ کمک می کند. بله، آیفون 

 S۲۴ ۱۵ پرو مکس حتی ۷.۸۱ اونس سبک تر است، اما احتمالاً مانند

Ultra قلم داخلی ندارد.رنگ های گلکسی اس ۲۴ اولترا که شایعه شده اند 

می توانند بسیار جذاب باشند، با رنگ های مشکی و خاکستری تیتانیوم و 

همچنین بنفش و زرد. ما حتی می توانیم رنگ های آنلاین انحصاری مانند 

نارنجی، آبی روشن و سبز روشن را داشته باشیم اگر به صورت مستقیم 

 Galaxy S۲۴ از سامسونگ خرید کنیم!بزرگترین ارتقا تا حد زیادی در

Ultra باید هوش مصنوعی مولد باشد و سامسونگ چندین ویژگی را به 

نمایش گذاشته است که امیدواریم زندگی شما را آسان تر کند. به عنوان 

مثال، AI Translate Call به شما این امکان را می دهد که با فردی که 

به زبان دیگری صحبت می کند تماس بگیرید و ترجمه های صوتی و 

متنی را در زمان واقعی دریافت کنید.سایر ویژگی های هوش مصنوعی 

مولد نیز در راه است. Samsung Gauss، مدل مولد هوش مصنوعی 

توسعه یافته توسط Samsung Research، می تواند به شما در نوشتن 

ایمیل ها و خلاصه سازی اسناد کمک کند. هوش مصنوعی همچنین می 

تواند تصاویر را تولید و ویرایش کند و همچنین تصاویر با وضوح پایین را 

به وضوح بالا تبدیل کند.

آژانس فضایی اروپا در 
فکر ساخت یک ایستگاه 

فضایی

قرار اســت ایســتگاه فضایی بین المللی)ISS( در سال ۲۰۳۰ از رده 

خارج شــود و مدت کوتاهی پس از آن از مدار خارج شــود. بیســت و 

پنج ســال پیش، اولین ماژول این ایســتگاه در مدار زمین قرار گرفت و 

از آن زمان تاکنون به یک غول ۱۰۰ تنی تبدیل شــده که ســنگ بنای 

پروژه های فضانوردی در مدار زمین شــده اســت.در حالی که روسیه 

برای خروج از این شراکت بین المللی آماده می شود و ساختار ایستگاه 

فضایی بین المللی به مرور فرسوده و به زودی ناامن می شود، قدرت های 

دنیا در فکر راه اندازی ایستگاه های فضایی خود هستند. با این حال، این 

پایان عمر ایستگاه فضایی بین المللی نیست، بلکه برعکس، کشورها و 

پیمانکاران خصوصی در سراسر جهان در حال برنامه ریزی برای جایگزینی 

ایستگاه فضایی بین المللی هستند. آن هم نه با یک نسخه جدید و بهبود 

یافته، بلکه با ناوگانی از ایستگاه های کوچکتر که توسط مجموعه ای 

از سازمان های دولتی و خصوصی اداره می شوند. اکنون این یادداشت 

تفاهم سه جانبه جدید)MoU( که توسط شرکای فراآتلانتیک در اجلاس 

فضایی آژانس فضایی اروپا در سِویل امضا شد، نشان می دهد که این 

ایستگاه های جدید چگونه خواهند بود و چگونه کار خواهند کرد.
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اقتصاد

پیام خطرناک سلاح ورزی 
به بخش خصوصی؛ یا رئیس 
می مانم، یا اتاق بازرگانی 

خانه مقابله با دولت 
می شود

حسین سلاح ورزی رئیس مخلوع اتاق بازرگانی ایران که برای 5 ماه سمت 

ریاست پارلمان بخش خصوصی را غصب کرده بود و بایستی در این 

خصوص در مراجع قضایی پاسخ گو باشد، روز گذشته در نطقی تند اعلام 

کرد که اجازه انتخاب رئیس مطلوب دولت برای اتاق بازرگانی را نخواهد 

داد.

انتخابات 28 خرداد ماه اتاق بازرگانی ایران با حواشی جدی با حضور 

حسین سلاح ورزی برای سمت ریاست اتاق ایران برگزار شد، در این بین 

متأسفانه شاهد تخلفات آشکار از سوی ارکان برگزارکننده این انتخابات 

بودیم که دامنه آن تا امروز ادامه پیداکرده است.

در جلسه ابتدای آبان ماه شورای عالی نظارت طبق اختیارات قانون 

اتاق بازرگانی ایران مصوب 1369 با تأیید اکثریت اعضا رأی به ابطال 

آرای حسین سلاح ورزی داده شد، این مصوبه در روز 13 آبان ماه عملاً 

به اتاق بازرگانی و انجمن نظارت بر انتخابات ابلاغ شد، بر این اساس 

روند برگزاری انتخابات مجدد برای تعیین رئیس اتاق کلید خورده است 

و مشخص شده است طی ماههای اخیر حسین سلاح ورزی به صورت 

غیرقانونی در این سمت حضور داشته است.

حالا بعد از نهایی شدن تصمیم شورای عالی نظارت شاهد اظهارنظرهای 

ساختارشکنانه از سوی سلاح ورزی و باند مافیایی فعال در اتاق بازرگانی 

هستیم،

به عبارت ساده تر پیام نطق دیروز سلاح ورزی به حاکمیت و بخش 

خصوصی این بود که »یا رئیس اتاق بازرگانی می مانم و یا اتاق به خانه 

مخالفان دولت و حاکمیت تبدیل خواهد شد«.

بعد از بلاتکلیفی 5ماهه اتاق بازرگانی و عدم حضور و دعوت از 

نمایندگان بخش خصوصی در شوراهای عالی بالادستی در حوزه های 

مختلف اقتصادی و اجتماعی، بایستی در گام اول نمایندگان واقعی بخش 

خصوصی تکلیف خود را با جریان مافیایی که در تار و پود اتاق نفوذ 

کرده است، روشن کنند.

نکته جالب توجه اینکه در روزهای گذشته اظهارات ساختارشکنانه و 

به نوعی تهدید حاکمیت تنها به یک فرد خاص محدود نشده است و این 

موضوع از سوی افراد دیگر نیز مطرح شده است که به نظر می رسد از 

این پس در خصوص پرونده تخلفات انتخابات اتاق ایران با یک جریان 

مافیایی طرف هستیم که هدف آنها نه حفاظت از آرای بخش خصوصی 

بلکه جبهه گیری و قلدری مقابل دولت و حاکمیت است. مشخصاً نتیجه 

این وضعیت تداوم بلاتکلیفی بخش خصوصی واقعی است که ظاهراً در 

گروگان گروه اقلیتی قرار گرفته اند که طی یک دهه اخیر بر پارلمان بخش 

خصوصی سلطه پیدا کرده است.

دست هرکس ارز هست برگرداند/ سیاست بانک مرکزی، 
تثبیت ارز است

محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی در دهمین همایش بانکداری الکترونیک و نظام های پرداخت، با اشاره به حوادث غزه گفت: ابتدا باید بگویم 

این ظلم آشکاری است که بر مردم فلسطین شده است و این ظلم قابل تحمل نیست؛ امیدوارم این موضوع به نفع مردم فلسطین به سرانجام برسد.

وی در ادامه با بیان اینکه اقدامات خوبی در حوزه بانکداری الکترونیک طی سال های گذشته انجام شده است افزود: هوش مصنوعی تصمیم گیری بر 

اساس داده و اطلاعات را هموار می کند بنا بر این باید در حکمرانی نیز به ما کمک کند.

به گفته رئیس کل بانک مرکزی باید در هوش مصنوعی جزو ده کشور اول دنیا باشیم، در بعضی از حوزه ها عملکردمان خوب است به خصوص در 

زیرساخت ها؛ بسیاری از کشورها از الکترونیکی بودن ۹۷ درصد زیرساخت پرداخت در ایران تعجب می کردند.

فرزین ادامه داد: احراز هویت غیرحضوری نیز از اقدامات خوب دیگر است که دستورالعمل آن از سوی بانک مرکزی ابلاغ شده است؛ بانک ها هم 

اقدامات خوبی داشتند.

وی با اشاره به تفکیک حساب ها خاطرنشان کرد: ۱۲ میلیون و ۳۰۰ هزار حساب تفکیک شدند که از این حساب ها ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار حساب 

حقوقی و ۱۰ میلیون حساب نیز حقیقی بوده است.

فرزین گفت: بانک مرکزی باید بتواند از هوشمندی استفاده کند و این بحث می تواند در نظارت به ما کمک کند. ما در بانک مرکزی در بحث نظارت با 

مشکل مواجه ایم و این یکی از معضلات بانک مرکزی کشورمان است که نظارت دقیقی روی بانک ها نداریم.

کنترل نوسانات اقتصادی با نظارت دقیق بر بانک ها
رئیس کل بانک مرکزی با بیان اینکه اگر نظارت دقیق بر بانک ها وگردش پول و ارز در کشور داشته باشیم بسیاری از نوسانات را می توانیم کنترل کنیم، 

تصریح کرد: پول و ارز باید رصد بشوند؛ این بیشتر از طریق سیستم بانکی انجام می شود؛ پول ما باید حکمرانی لازم را داشته باشد.

وی گفت: مراودات با کشورهای مختلف داریم ولی هیچ نظارت دقیقی وجود نداشته و خیلی از آسیب ها بخاطر عدم نظارت و اجرای مقررات است.

وی با بیان اینکه می خواهیم مرتب بانک ها و پول را رصد کنیم ولی در این حوزه مشکل داریم، افزود: مشکل دیگر تولید آمار است؛ داده های اقتصاد 

کلان باید ابزاری برای سیاست گذاری و پیش بینی آینده باشند؛ الان آمار واطلاعات موجود این کمک را نمی کند؛ به صورت نسبی می گویم؛ اما آمار اصلاً 

به روز نیست و مبتنی بر آمار گذشته است؛ دیتای تورم مربوط به دو سال گذشته است و هیچ کمکی به ما در سیاست گذاری نمی کند.

تولید آمار برای منافع سیاسی
فرزین گفت: این آمار بیشتر ابزاری برای منافع سیاسی شده و کمکی به ما به عنوان سیاست گذار نمی کند ما باید منافع ملی آمار اقتصادی را حس کنیم. 

آمار اقتصادی را تولید نمی کنیم که یکی بگوید من خوب بودم دیگری بد؛ باید آماری تولید شود که به ما کمک کند تا بدانیم سیاست بعدی ما باید چه 

شود.

وی افزود: می گویند بانک مرکزی مسئول تورم یا مسئول ارز است. نه، این طور نیست عوامل متعددی تأثیرگذار هستند.

فرزین پیش بینی پذیر کردن اقتصاد را موضوع مهم دیگری دانست که باید به آن پرداخته شود و گفت: در این حوزه هم دچار مشکل هستیم؛ در 

سال های قبل تکانه های متعددی داشتیم که اگر قابل پیش بینی بود آثار منفی کمتری را شاهد بودیم.

وی افزود: باید بتوانیم خوب پیش بینی و پیش نگری کنیم و سیاست متناسب اتخاذ کنیم تا آثار منفی تکانه ها را خنثی کنیم. به موقع نمی توانیم 

تصمیمات مناسب اقتصادی بگیریم و شوک هایی که به اقتصاد وارد می شود را پیش بینی کنیم.

ایجاد تلاطم در بازار ارز با عملیات روانی
رئیس کل بانک مرکزی با اشاره به انتظارت منفی در جامعه گفت: تیمی در خارج کشور با عملیات روانی در حال تلاش برای متلاطم کردن بازار هستند؛ 

تا بازار آرامش دارد فوراً مصاحبه هایی را به نقل از مقامات آمریکا و قطر و … علیه ایران منتشر می کنند؛ فنر مجازی درست کردند و مدام دارند 

انتظارات تورمی را برای فعالان اقتصادی زنده نگه می دارند و مدام میگویند فنر ارز فشرده شده و تا آخر سال رها می شود.

وی با بیان اینکه نه تنها عملیات روانی بلکه عملیات واقعی می کنند، گفت: طی روزهای اخیر توافقات بسیار خوبی با وزارت صمت و شهرداری تهران 

برای واردات خودروهای برقی داشتیم زیرا که منابع ارزی ما در شرایط خوبی است؛ هیچ مشکلی در بازار ارز نداریم؛ تسلطمان نیز در حوزه ارز بسیار 

افزایش یافته است. ارزمان را به مفتی خرج نمی کنیم و بابت زیر ساخت های کشور خرج می کنیم؛ ارز را مفت به کسی نمی دهیم، ارز دست هر کسی 

هم هست باید برگرداند. زیرا که ارز کالایی عمومی است و همه ارز باید به کشور برگردد. این موضوع بخشی از سیاست تثبیت ماست.

سیاست تثبیت سیاست قطعی بانک مرکزی است
وی همچنین از کاهش نرخ رشد نقدینگی از بالای ۴۰ به ۲۶ درصد خبر داد و گفت: سیاست تثبیت سیاست قطعی ماست و کوتاه هم نمی آییم؛ 

انتظارات تان را با سیاست تثبیت هماهنگ کنید و به فنرهای خیالی که می سازند توجه نکنید. به تئوری های الکی توجه نکنید.

رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: انتظارات برای ما خیلی مهم است و اگر مردم به ما اعتماد نکنند و به این تئوری های الکی و فنرهای ساختگی توجه 

کنند، کار سخت می شود ولی اگر اعتماد داشته باشند این تیم هیچ کاری نمی توانند انجام دهند.

در سال ۹۰ بالاترین میزان تراز تجاری را داشتیم ولی با فضاسازی روانی بازار بهم ریخت؛ هر شب این آقایان روایت دارند و زمان تعیین می کنند که 

فلان تاریخ جهش خواهیم داشت.

فرزین با تاکید بر اینکه در فضای انتظاراتی وضعیتی علیه سیاست تثبیت به وجود می آوردند؛ تصریح کرد: می گویند دولت کسری بودجه دارد و به 

همین دلیل بازار بهم می ریزد؛ اولاً کسری بودجه آنچه اینها می گویند نیست و دوماً اصلاً اجازه نمی دهیم کسری بودجه ریالی شود.

وی به رمز ارزها اشاره و تصریح کرد: در رمز ارزها سیاست ما این است که اگر قانونی شود به صادرات و واردات کمک کند ولی محدودیت اعمال شده 

به استفاده از رمز ارزها در داخل مربوط می شود. دلیل آن هم پول شویی است و شواهد زیادی داریم که از رمز ارز برای پول شویی استفاده می شود.

فرزین گفت: قصدمان این است که یک بار دیگر قوانین و مقررات این حوزه را مرور کنیم؛ اگر به ما کمک کند از آن استفاده می کنیم؛ تیمی در بانک 

مرکزی برای این موضوع تشکیل شده و انشاالله به اصلاح سیاست های ما کمک کند.

نهایی شدن سرمایه گذاری 
۲ میلیارد دلاری در 

فرودگاه امام/ اجرای فاز 
۲ توسعه با پول چینی ها

محمد محمدی بخش، اظهار کرد:  طی هفته جاری سرمایه گذاری مشترک 

ایران و چین برای فاز 2 توسعه فرودگاه حضرت امام خمینی )ره( نهایی 

می شود.

وی افزود:  این سرمایه گذاری برای افزایش ظرفیت حمل بار و مسافر 

فرودگاه، باند، برج مراقبت و ... با هدف تبدیل برای هاب شدن فرودگاه 

امام در منطقه صورت می گیرد.

وی تصریح کرد: پیش بینی می کنیم حجم سرمایه گذاری در فاز 2 توسعه 

فرودگاه امام بالای 2 میلیارد دلار باشد.

معاون وزیر راه و شهرسازی در خصوص ناوگان هوایی مسافری کشور 

گفت: شهریور ماه سال 1400 حدود 100 فروند هواپیمای فعال در ناوگان 

هوایی داشتیم که امروز به 190 فروند افزایش یافته است. در برنامه 

داریم تا پایان سال تعداد هواپیماهای فعال مسافری کشور را به 250 

فروند افزایش دهیم.

محمد ی بخش در پاسخ به این پرسش که چه تعداد از 90 فروند هواپیمای 

اضافه شده به ناوگان هوایی خریداری شده است، اضافه کرد: از این 

تعداد 50 فروند هواپیمای زمین گیر به ناوگان اضافه شده و 40 فروند را 

نیز خریداری کرده ایم.

وی از صادرات مواد اولیه تولید قطعات هواپیما خبر داد و افزود: در 

زمان حاضر طراحی و ساخت حدود 2000 قطعه هواپیما در داخل انجام 

می شود.

بلندمرتبه سازی در نهضت ملی مسکن برای حل مشکل 
کمبود زمین/ ثبت نام جدید نداریم

ارسلان مالکی با بیان این که »تاکنون 52 هزار هکتار زمین برای نهضت ملی مسکن تأمین شده است«، اظهار کرد:  از این رقم، 36 هزار هکتار زمین در 

حریم شهرها قرار دارد.وی با ابراز این که »تاکنون برای 16 هزار هکتار زمین در قالب شهرک سازی مصوبه شورای عالی شهرسازی و معماری اخذ شده 

است«، یادآور شد:  در برنامه اولیه نهضت ملی مسکن، 1.2 میلیون خانوار باید در اراضی دولتی ساکن شوند که با احتساب 600 هزار واحد شهرهای 

جدید زمین 1.8 میلیون واحد مسکونی دولتی خواهد بود. وی از توافق با بخش خصوصی برای استفاده از 17 هزار هکتار زمین خبر داد و گفت:  در 

جاهایی که زمین نداریم مانند شهرهای شمالی، در صورتی که تقاضا بیش از اراضی تأمین شده باشد از ارتفاع و تراکم برای ساخت تعداد بیشتری واحد 

مسکونی استفاده خواهیم کرد.

وزیر ارتباطات: اختلالات 
اخیر اینترنت فنی است، 

هیچ حمله سایبری نداشتیم

عیسی زارع پور در پاسخ به پرسش خبرنگار تسنیم درباره چرایی اختلال 

اینترنت طی دو روز گذشته، اظهار داشت: دیروز اختلالی نداشتیم، 

همین الآن که در همایش بودم به خاطر بارندگی در خوزستان 30 درصد 

سایت های سیار قطع شده بود که دوستان درحال پیگیری آن هستند.

وی در پاسخ به تأکید تسنیم که »یعنی الآن مشکل اختلال اینترنت فقط 

در استان خوزستان وجود دارد؟« گفت: خیر، حادثه یک امر طبیعی است 

و ممکن است هر لحظه اتفاق بیفتد، دیروز هم بخش هایی از اینترنت 

ترکیه قطع شده بود.

وزیر ارتباطات تصریح کرد: روز شنبه در شبکه زیرساخت کشور یک 

مشکل فنی پیش آمده بود و حدود نیم ساعت شاید 25 درصد ظرفیت 

کشور دچار مسئله شد و مشکلاتی را برای برخی از مردم به وجود آورد، 

البته شرکت زیرساخت هم اطلاعیه داد و عذرخواهی هم کردند، بلافاصله 

مسئله حل شد.

او تأکید کرد: گمانه زنی هایی می شود که حمله سایبری شده است؛ 

به هیچ وجه هیچ حمله ای اتفاق نیفتاده بود و یک مشکل فنی بود که من 

به دوستان دستور دادم که دیگر شاهد چنین اتفاقاتی نباشیم.

زارع پور گفت: ما شبانه روز درحال تلاش برای فراهم کردن زیرساخت های 

باکیفیت و پرقدرت و با سرعت بالا هستیم؛ هفته قبل در ساوه اینترنت 

فیبرنوری را به مردم ارائه دادیم که سرعت آن 70ـ80 برابر سرعت اینترنتی 

است که شما الآن استفاده می کنید، ان شاءالله به مرور این پروژه در 

کل کشور افتتاح می شود و همه شما تجربه متفاوت تری از استفاده از 

اینترنت خواهید داشت.

ایران با تولید ۱۴ میلیون 
تنی سیزدهمین تولید 
کننده گندم دنیا شد

وزارت کشاورزی آمریکا در گزارشی از وضعیت تولید غلات جهان اعلام 

کرد ایران در سال زراعی 2023 بالغ بر 14 میلیون تن گندم تولید کرده 

است. تولید گندم ایران در این سال با افزایش 800 هزار تنی معادل 6 

درصد نسبت به سال قبل از آن مواجه شده است. ایران در سال پیش از 

آن 13.2 میلیون تن گندم تولید کرده بود.رشد تولید گندم ایران طی سال 

2023 در حالی است که کل گندم تولیدی جهان در این سال حدود 7 

میلیون تن کاهش داشته و به 782 میلیون تن رسیده است.

بر اساس این کزارش، ایران که هجدهمین کشور پرجمعیت جهان است 

در میان کشورهای بزرگ تولیدکننده گندم رتبه 13 را به خود اختصاص 

داده و از کشورهای پرجمعیت تری مثل برزیل و مصر گندم بیشتری 

تولید کرده است.چین بزرگترین تولیدکننده گندم دنیا در سال 2023 بوده 

و بیش از 137 میلیون تن گندم در این سال تولید کرده که البته این رقم 

نسبت به سال قبل حدود 700 هزار تن کاهش داشته است.

اتحادیه اروپا با تولید 134 میلیون تن و هند با 110 میلیون تن به ترتیب 

در رتبه های دوم و سوم از این نظر قرار گرفته اند.

با آغاز جنگ اوکراین نگرانی هایی در مورد کاهش شدید تولید گندم 

روسیه و اوکراین به عنوان دو تولیدکننده بزرگ و پدید آمدن بحران 

غذایی در سطح جهان پدید آمده بود اما آمارها نشان می دهد این 

نگرانی ها بی مورد بوده است. تولید گندم روسیه در سال 2023 بالغ بر 

90 میلیون تن بوده که این رقم تنها 2 میلیون تن کمتر از سال گذشته و 

حتی 5 میلیون تن بیشتر از زمان آغاز جنگ در سال 2020 بوده است.

تولید گندم اوکراین در سال 2023 نیز 22.5 میلیون تن بوده که این رقم 

نسبت به سال قبل تنها 1 میلیون تن کاهش داشته و نسبت به قبل از 

جنگ حدود 3 میلیون تن کمتر بوده است.

بر اساس این گزارش روسیه توانسته موقعیت خود به عنوان چهارمین 

تولیدکننده بزرگ گندم جهان طی سال 2023 را حفظ کند. آمریکا، کانادا، 

پاکستان، استرالیا، اوکراین، ترکیه، آرژانتین، و انگلیس به ترتیب در رتبه 

های پنجم تا دوازدهم از این نظر قرار گرفته اند.

انگلیس در این سال تنها 300 هزار تن بیشتر از ایران گندم تولید کرده 

است. تولید گندم آمریکا نیز حدود 3 برابر ایران بوده است. آمریکا در 

این سال 49 میلیون تن گندم تولید کرد.
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اجتماعی و ورزشی

درخواست سالانه ۲۰۰۰ 
پرستار برای مهاجرت 
از کشور/ هر ساعت 

اضافه کاری پرستاران ۱۵ تا 
۳۵ هزار تومان است!

حمیدرضا عزیزی درباره آخرین وضعیت کمبود نیروی پرستاری در کشور 

اظهار کرد: در چند سال گذشته با مشکل کمبود شدید نیروی پرستاری 

مواجه بودیم که این معضل مزمن شده است؛ در زمان حاضر برآورد 

می شود که حداقل با کمبود 100 هزار نفر نیروی پرستاری مواجه باشیم.

3 عامل تشدیدکننده کمبود پرستار در کشور
معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری افزود: در عین حال 

از سویی در سال های گذشته چندهزار تخت بیمارستانی به مراکز درمانی 

کشور اضافه شده است و از سوی دیگر هرساله تعداد زیادی نیروی 

پرستاری بازنشسته می شوند یا مهاجرت می کنند که باعث افزایش نیاز ما 

به نیروهای پرستاری می شود.

آزمون استخدامی وزارت بهداشت دردی از مشکلات کمبود 

پرستار دوا نکرد
وی ادامه داد: آزمون استخدامی اخیر وزارت بهداشت با تأخیر انجام شد 

و قرار بود حدود 12 هزار نفر پرستار در آن جذب شوند که حتی این 

میزان استخدام نیز،  پاسخگوی نیاز بیمارستان های کشور نیست و کمبود 

پرستار هنوز به قوت خود باقی است.

وجود کمتر از یک پرستار به ازای هر تخت بیمارستانی
عزیزی درباره استانداردهای تعداد نیروهای پرستاری گفت: تعداد پرستار 

به ازای جمعیت و به ازای هر تخت بیمارستانی سنجیده می شود؛ باید 

به ازای هر تخت بیمارستانی، به طور میانگین 2.5 نفر گروه پرستاری در 

کشور داشته باشیم یعنی باید به طور میانگین 1.8 پرستار و 0.7 نفر )کمتر 

از یک نفر( از گروه کمک پرستاری داشته باشیم اما در زمان حاضر به طور 

متوسط کمتر از یک پرستار به ازای هر تخت بیمارستانی داریم.

بیمارستان های دولتی از کمبود پرستار رنج می برند
معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری با بیان این که 

بیمارستان های دولتی نیز از کمبود شدید پرستار رنج می برند، خاطرنشان 

کرد: حجم بالای کار و شیفت های سنگین پرستاری با تعداد نیروهای 

موجود همخوانی ندارد؛ این موضوع باعث تحمیل شیفت های سنگین و 

طولانی و اضافه کاری های اجباری به پرستاران کشور و منجر به افزایش 

فشار کاری آنها شده است.

هر ساعت اضافه کاری پرستار 15 تا 35 هزار تومان!
وی درباره میزان اضافه کاری دریافتی پرستاران نیز تصریح کرد: به طور 

میانگین یک پرستار به ازای هر ساعت اضافه کاری، مبلغی معادل 15 هزار 

تا 35 هزار تومان دریافت می کند که رقم بسیار پایینی است.

درخواست سالانه 2000 پرستار برای مهاجرت
عزیزی خاطرنشان کرد: پایین بودن پرداختی ها کنار کمبود شدید نیروی 

پرستاری باعث افزایش تمایل برخی پرستاران به مهاجرت شده است؛ 

در زمان حاضر ماهانه 200 پرستار درخواست گوداستندینگ )گواهی 

صلاحیت انجام کار برای مهاجرت( می کنند که البته همه این افراد ممکن 

است مهاجرت نکنند اما به طور میانگین می توان گفت که سالانه 2000 

پرستار درخواست مهاجرت کردن دارند.

وی ادامه داد: در کشورهای اروپایی و حاشیه خلیج فارس پرداختی به 

پرستاران بسیار زیاد است؛ از سوی دیگر به دلیل این که جهان در حال 

حرکت به سوی سالمندی است بسیاری از کشورها نیاز به نیروهای درمانی 

از جمله پرستار دارند که این دو موضوع باعث افزایش جذب پرستاران 

در کشورهای خارجی شده است.

افت کیفیت خدمت به بیماران به دلیل کمبود پرستار
معاون توسعه و مدیریت منابع سازمان نظام پرستاری متذکر شد: 

کمبود نیروهای پرستاری علاوه بر افزایش فشار کاری پرستاران، باعث 

افت کیفیت خدمات درمانی ارائه شده به مردم نیز می شود زیرا به ازای 

هر تخت بیمارستانی باید 2.5 نفر گروه پرستاری داشته باشیم اما الآن 

که به ازای هر تخت کمتر از یک پرستار داریم به این معناست که یک 

پرستار، مجبور است همزمان به چند بیمار خدمات پرستاری ارائه کند.

بی کفایتی وزارت بهداشت علت عمده کمبود پرستار در کشور
عزیزی گفت: در چند دیداری که در سنوات قبل با مقام معظم رهبری 

داشتیم ایشان تأکید ویژه ای بر استخدام و رفع کمبود نیرو و بومی سازی 

استانداردهای نیروهای پرستاری داشتند اما وزارت بهداشت،  اصلاً  در 

این قضیه به خوبی ورود نکرده و نتوانسته است برای رفع معضل کمبود 

نیرو با سازمان های دخیل در جذب پرستار، رایزنی کند، به عبارتی می توان 

گفت که بخش عمده ای از کمبودهای حوزه پرستاری به دلیل بی کفایتی 

مسئولان وزارت بهداشت است.

تربیت سالانه 12000 پرستار در ایران
وی درباره تعداد دانشجویان پرستاری نیز اظهار کرد:  در کشور بیش از 

200 دانشکده پرستاری تحت نظر وزارت بهداشت و دانشگاه آزاد داریم 

و سالانه حدود 10 تا 12 هزار نفر دانشجو در این دانشکده ها پذیرش 

می شوند.

آموزش بیش از ۴ هزار نفر 
از خانواده های زندانیان

مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان از آموزش بیش 

از ۴ هزار نفر از خانواده های زندانیان خبر داد و گفت: 

فرزندان با استعداد زندانیان بورسیه می شوند.

همایش آموزش های فرزندپروری و کسب وکار به مناسبت ولادت حضرت 

زینب )س( و گرامیداشت روز پرستار با حضور مدیرعامل انجمن حمایت 

از زندانیان مرکز و مدیرعامل سازمان رفاه، خدمات و مشارکت های 

اجتماعی شهرداری تهران و خانواده های زندانیان در »تالار ایوان شمس« 

شهرداری تهران برگزار شد.

مظفر الوندی، مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان مرکز در این همایش 

گفت: اگر تفسیری از پرستار داشته باشیم خانواده های زندانیان به نوعی 

پرستار کسانی هستند که امکان وارد شدن لطمات و آسیب ها به آن ها 

وجود دارد؛ همسر زندانیانی هستند که چند مشکل را همزمان باید 

تحمل کنند؛ از سویی دوری از همسر به خاطر اتفاقی که برایش افتاده و 

از سوی دیگر نگهداری فرزندانی که دارای مشکلات خاص خود هستند و 

به همین دلیل مفهوم پرستاری برای همسران دور از ذهن نیست.

مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان مرکز افزود: مشکلات خانواده های 

زندانیان قابل مقایسه با افراد دیگر نیست و آنها علاوه بر مشکل مالی 

به لحاظ وضعیتی که برایشان پیش آمده مشکلات دیگری نیز دارند و 

به نوعی در تعلیق به سر می برند.

وی در ادامه افزود: خانواده های زندانیان مشکلات عاطفی، روحی و 

روانی متعددی دارند و تمام آن ساختارهای ایجاد شده در زندگی ایشان 

به یکباره فرو می ریزد و روابط مالی، خانوادگی، تحصیلی و روابط فرزند 

و مادری و با کوهی از مشکلات روبرو می شود و چنانچه توجهی به 

تحکیم این روابط نشود در حقیقت ما یک فرد مستعدی برای آسیب 

دیدن در جامعه تولید می کنیم؛ بنابراین نقش همسران زندانیان را اگر در 

نقش پرستار ببینیم نقش بسیار مهمی است . 

الوندی گفت: در بازدیدهایی که به صورت هفتگی انجام می شود بعضی 

از همسران زندانیان واقعاً صبور، مقاوم و برنامه ریز هستند و در زندگی 

خود توانستند متعهد باشند.

مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان مرکز در مورد عدم تکیه خانواده ها 

بر مستمری گفت: بسیاری از خانواده ها تمایل دارند مستمری ماهانه 

داشته باشند، ولی این مشکل خانواده ها را حل نمی کند این تجربه ای 

است که بسیاری از نهادهای حمایتی داشته اند ما بیشتر به دنبال این 

هستیم که بحث توانمندسازی متناسب با استعداد خود خانواده و اعضای 

خانواده ایجاد شود.

توانایی ایجاد شغل برای خانواده های زندانیان را داریم

وی در زمینه ایجاد اشتغال تصریح کرد: انجمن در بحث اشتغال 

خانواده ها علی رغم مشکلات اشتغال در کشور هیچ مانع و محدودیتی 

نداریم و توانایی این را داریم تا کلیه خانواده هایی که در تهران تحت 

پوشش ما هستند و توان اشتغال را دارند مشغول به کار کنیم ولیکن علی 

رغم اینکه تمامی مقدمات ایجاد شغل فراهم شده، ولی متأسفانه استقبال 

خانواده ها در این زمینه کم است.

بیش از ۴ هزار نفر از خانواده های تحت پوشش آموزش 

دیده اند

الوندی درباره آموزش خانواده های زندانیان گفت: انجمن این ظرفیت را 

دارد تا همه کسانی که امکان آموزش برای آن ها فراهم بوده را آموزش 

دهد و از ابتدای سال ۱۴۰۱ تاکنون بیش از ۴ هزار خانواده در کلاس های 

آموزشی که به طور حضوری برگزار شده آموزش دیده اند و در مورد 

آموزش رسمی نیز اخیراً تفاهم نامه ای بین انجمن حمایت و بنیاد کودک 

منعقد شده و آن ها در یک کار تخصصی به ما کمک می کنند تا هر فرزند 

با استعدادی که انجمن به آن ها معرفی کند را بورسیه کنند و در این 

زمینه محدودیتی ندارند لذا این فرصتی که برای خانواده های زندانیان 

پیش آمده بسیار با ارزش است.

اعطای ۳۰ میلیارد ریال کمک هزینه ودیعه مسکن به 

خانواده های زندانیان

مدیرعامل انجمن حمایت از زندانیان مرکز در زمینه کمک هزینه ودیعه 

مسکن نیز گفت: این وام با همکاری صندوق امداد ولایت مرتفع شده 

است بیش از ۳۰ میلیارد ریال از ابتدای امسال در قالب وام های ۳۰۰ 

میلیون ریالی به خانواده هایی که نیاز داشتند، ودیعه مسکن اهدا شد.

وی در پایان از مدیرعامل و مجموعه سازمان رفاه خدمات و 

مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران بابت حمایت از انجمن در یاری 

رسانی به خانواده های زندانیان تقدیر و تشکر کرد.

حفظ محیط زیست از مصادیق حقوق عامه است

دادستان کل کشور با اشاره به اینکه حفظ محیط زیست از مصادیق حقوق عامه است، گفت: شعب تخصصی رسیدگی به 

پرونده های محیط زیستی در دادسراها و دادگاه ها تشکیل شد.

دادستان کل کشور در دیدار با رئیس سازمان محیط زیست کشور بابیان اینکه موضوع محیط زیست یکی از مصادیق حقوق عامه است، گفت: ما 

به عنوان مدعی العموم موظف هستیم از حقوق عامه صیانت کرده و از تعدی و تجاوز به آن جلوگیری کنیم.

حفاظت از محیط زیست وظیفه حاکمیت و افراد جامعه است
در این دیدار که عباسی مستشار دادگاه عالی انتظامی قضات و رئیس دفتر دادستان کل و معاونین سازمان حفاظت محیط زیست حضور داشتند، 

حجت الاسلام والمسلمین موحدی آزاد با بیان اینکه حفظ محیط زیست یک وظیفه و تکلیف انسانی است، گفت: در کنار این وظیفه شخصی، حاکمیت 

هم یک وظیفه مستمر و دائمی در خصوص حفاظت از محیط زیست دارد.

وی گفت: همانگونه که مقام معظم رهبری فرمودند مسئله محیط زیست یا حفظ منابع طبیعی موضوعی تجملاتی و درجه دو نیست، بلکه امری 

حیاتی بوده و حفظ و رعایت آن یک وظیفه حاکمیتی است و همه ما موظف هستیم با تعامل، همکاری و تلاش بیشتر، از این موهبت الهی حفاظت 

کنیم تا شاهد ایرانی آباد و سرسبز باشیم.

دادستان کل کشور با اشاره به اصل ۵۰ قانون اساسی، فعالیتی که موجب آلودگی غیرقابل جبران باشد را ممنوع دانست و گفت: مطابق قانون اساسی 

حفاظت محیط زیست که نسل امروز و نسل های بعد باید در آن حیات اجتماعی رو به رشدی داشته باشند وظیفه عمومی تلقی می شود. از این رو 

فعالیت های اقتصادی و غیر آنکه با آلودگی محیط زیست یا تخریب غیرقابل جبران آن ملازمه پیدا کند، ممنوع است.

حفاظت از محیط زیست یکی از مصادیق حقوق عامه است
حجت الاسلام والمسلمین موحدی آزاد ادامه داد: این ممنوعیت برای دستگاه قضائی تکلیف ایجاد می کند که اجازه ندهیم این موهبت الهی در معرض 

آسیب قرار گیرد. کمااینکه موضوع محیط زیست یکی از مصادیق حقوق عامه بوده و ما به عنوان مدعی العموم موظف هستیم از حقوق عامه صیانت 

کرده و از تعدی و تجاوز به آن جلوگیری کنیم.

وی با بیان اینکه یکی از معاونت های ما در دادستانی کل مأموریت پیگیری امور حقوق عامه را دارد، گفت: حسب ماده ۱ دستورالعمل نظارت و 

پیگیری حقوق عامه که مصوب سال ۱۳۹۷ رئیس قوه قضائیه است، حفظ و صیانت از حقوق زیست محیطی افراد یک جامعه از مصادیق بارز حقوق 

عامه برشمرده شده و دادستان های سراسر کشور نیز به موجب مواد ۲۲ و ۲۹۰ قانون آئین دادرسی کیفری وظیفه پیگیری آن را بر عهده دارند.

ایجاد شعب تخصصی رسیدگی به پرونده های محیط زیستی
حجت الاسلام والمسلمین موحدی آزاد در ادامه به اقدامات انجام شده در دادستانی کل کشور در راستای حفاظت از محیط زیست اشاره کرده و گفت: 

یکی از کارهای مهم و خوب ما که در مطالبات سازمان محیط زیست هم بوده است ایجاد شعب تخصصی است.

دادستان کل کشور توضیح داد: به جهت تسریع در رسیدگی به پرونده های مرتبط با جرایم زیست محیطی از جمله جرایم موضوع قانون هوای پاک و 

قانون حفاظت از خاک شعب تخصصی در دادسرا و دادگاه ایجاد شده است.

وی گفت: در دادستانی کل کشور پیگیری و نظارت بر حسن اجرای قوانین و مقررات مرتبط با قانون هوای پاک، قانون حفاظت از خاک، قانون حفاظت 

و بهسازی محیط زیست، قانون مدیریت پسماند و قانون شکار صید در اولویت برنامه های اجرایی دادستان ها است.

ارتقا آگاهی های عمومی در خصوص مسائل محیط زیستی
حجت الاسلام والمسلمین موحدی آزاد در ادامه در توصیه هایی به رئیس و معاونین سازمان حفاظت محیط زیست گفت: یکی از رسالت های بلندمدت و 

دائمی خود را به ارتقا آگاهی های عمومی جامعه در حوزه حفاظت از محیط زیست اختصاص دهید. بدانید که بهترین و دلسوزترین افراد برای حفظ و 

حراست از محیط زیست خود مردم هستند.

حفاظت از محیط زیست به کودکان و نوجوانان آموزش داده شود
دادستان کل کشور با بیان اینکه از موضوعات پیشگیرانه غافل نشوید، گفت: باید نسل کودک و نوجوان و حتی جوان ما با دغدغه ها و مشکلات شما 

آشنا شوند. باید موضوع محیط زیست و اهمیت آن برای کودکان تبیین و تشریح شود. لازم است نسل نو آموزش تخصصی ببیند تا در آینده بتواند از 

منابع طبیعی و امثال آن مراقبت کند؛ لذا در حوزه اطلاع رسانی، آموزش و ارتقا آگاهی های عمومی فعالیت خود را تقویت کنید.

برای عنصر حیاتی خاک اهمیت زیادی قائل شوید
وی در ادامه گفت: یکی از موضوعاتی که باید توسط شما و با کمک رسانه ها به آن پرداخته شود بحث خاک است. ضرورت خاک برای انسان مانند هوا 

و آب است؛ به طوری که کل زندگی بشر به سلامت خاک گره خورده و اگر خاک سالم نباشد کل زنجیره غذایی موجودات به خصوص انسان به خطر 

می افتد.

حجت الاسلام والمسلمین موحدی آزاد ادامه داد: خاک عنصری ارزشمند و حیاتی برای بشریت است و ما نباید به سادگی از چنین موهبتی غافل شویم. 

اکنون در بسیاری از شهرها به موجب توسعه شهری اراضی مرغوب و حاصلخیز از بین رفته و ممکن است در آینده فرصت چندانی برای احیای این 

اراضی نداشته باشیم.

دادستان کل کشور گفت: باید همه مردم از مزایای بی شمار موهبت خاک آگاه شوند؛ تأثیر خاک بر عملکرد محصولات و امنیت غذایی، فیلتر مواد مضر، 

بهترین منبع نگهداری آب، پاک کنندگی، بستر رشد و نمو موجودات متعدد، فواید درمانی و ضد عفونی کنندگی همه از جمله فواید خاک است که باید 

این مسائل توسط سازمان حفاظت محیط زیست برای جامعه اطلاع رسانی شود.

تاکید بر ضرورت آموزش ضابطان خاص و آموزش ضمن خدمت قضات در مسائل محیط زیستی
وی در ادامه به موضوع ضابطان خاص سازمان هم پرداخت و گفت: یکی از وظایف اصلی ما در دادستانی کل نظارت و همچنین آموزش ضابطان عام 

و خاص است. در این راستا ما آمادگی داریم دوره های آموزشی و تخصصی را برای ضابطان سازمان حفاظت محیط زیست برگزار کنیم.

حجت الاسلام والمسلمین موحدی آزاد ادامه داد: با توجه به اینکه قانون هایی مثل هوای پاک، حفاظت از خاک، مدیریت پسماند، شکار و صید وجود 

دارد بر آموزش ضمن خدمت قضات اعتقاد داریم و لازم است قضات شعب تخصصی به صورت ویژه ای با قوانین و مباحث محیط زیستی آشنا شوند.

از اقدامات سازمان محیط زیست حمایت می کنیم
دادستان کل کشور در پایان گفت: با توجه به اینکه مسائل محیط زیستی را از موضوعات حیاتی برای کشور و آینده کشور می دانیم از اقدامات و 

برنامه های این سازمان در راستای صیانت از حقوق عامه حمایت خواهیم کرد.

تجلیل از همکاری دادستانی کل و اقدامات دادسراهای کشور در حمایت از حفظ محیط زیست
در این نشست علی سلاجقه، رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست ضمن قدردانی از همکاری و تعامل دادستانی کل کشور در کمک به حفظ 

محیط زیست کشور گفت: دادستانی کل و دادسراهای سراسر کشور در موضوع حفاظت از منابع طبیعی، محیط زیست، حفاظت از دریا و تالاب ها، 

تغییر کاربری اراضی، خلع ید، رفع تصرفات غیرمجاز، صید و شکار با سازمان همکاری و تعاملی خوبی دارند و از اقدامات همکاران شما تقدیر و تشکر 

می کنیم.

در ادامه این دیدار معاونین سازمان حفاظت محیط زیست به ارائه گزارشی از عملکرد این سازمان پرداخته و برنامه های پیش رو را تشریح کردند.
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ایران

رئیسی: دولت سیزدهم تعرفه گذاری خدمات پرستاری را 
بعد از ۱۲ سال آغاز کرد/ پرستاران و کادر درمانی  ایام 

کرونا در میدان بودند

آیت الله سید ابراهیم در آئین افتتاح بیمارستان امام خمینی)ره( شهریار ضمن گرامیداشت پزشکان، پرستاران و کادر درمانی بیمارستان های غزه اظهار 

داشت: کادر درمانی غزه مجاهدت ویژه داشتند که نزد خداوند متعال و در تاریخ مجاهدات فلسطین ثبت خواهد شد.

وی افزود: مجاهدت در میدان دو نوع و شامل مجاهدت در میدان توسط نیروها و رزمندگان مقاومت و نوع دیگر توسط کادر درمان است که در این 

میان مقاومت کادر درمانی غزه الگویی برای جامعه پرستاری در دنیا و بی نظیر و مثال زدنی است.

رئیس جمهور گفت: امروز مصادف با ولادت حضرت زینب)س( روز مبارک و نماد ایستادگی و وفاداری است و زندگی و سلوک این بانوی بزرگوار برای 

زنان و مردان جامعه ما الگوست و انتخاب این روز برای بزرگداشت روز پرستار به جا بوده است.

رئیسی با تأکید بر اینکه »پرستاران ما در صحنه های مختلف کشور خوش درخشیدند« ابراز داشت: کار پرستاران آسان نیست اما پرستاران بر بالین 

بیماران به آن ها آرامش و امید به زندگی می دهند و از آن ها مراقبت می کنند.

وی ادامه داد: برخی مشاغل ظرفیت خاصی را می طلبد و در مقابل سختی ها و ناهمواری ها نباید میدان را خالی کرد و باید با ظرفیت حاضر شد؛ زیرا 

ممکن است در زندگی با زمینه سختی مواجه شود لذا باید از تهدیدها فرصت و از مشکلات همواری ها بسازد.

رئیس جمهور تصریح کرد: برخی مشاغل ظرفیت بیشتری را می طلبد و در حوزه پرستاری نیز باید در مقابل بی تابی های بیمار به آن آرامش داد لذا 

حضرت زینب)س( به عنوان الگوی آرامش بخشی انتخاب شده به دلیل رویارویی این بانوی بزرگوار با مشکلات و مصائب بوده که در حادثه عاشورا 

مدیریت اجرایی را به عهده داشته است و بر این اساس پرستاران باید ظرفیت این چنینی در مقابله با شغل خود داشته باشند.

آیت الله رئیسی با اشاره به عملکرد پرستاران در دوران کرونا گفت: جلوه تمام عیار عملکرد کادر درمان و پرستاران در مقابله با بیماری کروناست زیرا در 

مواجهه با این بیماری به دلیل سرایت بیماری گاهی پدر و مادران برای مراقبت از فرزند خود با مشکل مواجه بودند اما پرستاران و کادر درمانی میدان را 

ترک نکردند که بسیار ارزشمند است.

وی اضافه کرد: نام و یاد شهدای خدمت عرصه کادر درمان را باید گرامی داشت زیرا برای خدمت به مردم و در جریان کرونا جان خود را از دست دادند.

آیت الله رئیسی تصریح کرد: موضوع سلامت و نیاز کشور به این حوزه امر بسیار روشنی است و تمام همت دولت آن است که امکانات کافی را برای 

دسترسی به سلامت بتواند در جای جای کشور فراهم کند.

وی با یادآوری اینکه بیمارستان بعد از 34 سال به بهره برداری رسید افزود: ایجاد ظرفیت های درمانی در شهرستان های دورافتاده، اماکن غیربرخوردار و 

غیره در برنامه دولت است و از ابتدا نیز تأکید کرده بودیم که در دولت سیزدهم نهضت تکمیل پروژه های به زمین مانده آغاز شده است و در این راه 

نیز این بیمارستان ظرف 14 ماه با مجاهدت متولیان اجرایی شد.

رئیس جمهور ابراز داشت: امیدواریم در زمینه بهداشت به گونه ای عمل شود که برای درمان اقدام نشود و در این راستا نیز به وزیر بهداشت تأکید کردم؛ 

همان اندازه که به مسائل درمانی تأکید دارید برای بهبود بهداشت نیز اقدام کنید زیرا که هرچه در این زمینه کار انجام شود نوبت به درمان نخواهد 

رسید و کادر درمان فراغت بیشتری پیدا می کنند.

آیت الله رئیسی از اجرای نظام تعرفه گذاری خدمات پرستاری پس از تأخیر 12ساله در نخستین سال عمر کاری دولت سیزدهم خبر داد و اضافه کرد: 

معتقدیم پرستاران شغل مهمی دارند و باید خدمات آن ها ارج نهاده شود.

رئیس جمهور در پایان بر ضرورت ایجاد مهدهای کودک در همه ادارات و سازمان ها تأکید و خاطرنشان کرد: باید شرایطی فراهم شود که بانوان شاغل 

کنار ایفای نقش کاری و شغلی، از نقش مادری خود غافل نمانند، این موضوع همچنین در افزایش جمعیت نیز بسیار نقش دارد.

قهرمانی که خود را وقف 
مجروحان شیمیایی جنگ 

تحمیلی کرد/ درباره 
پدر سم شناسی ایران چه 

می دانید؟

مهدی بلالی مود، پدر علم سم شناسی ایران و مریم خوردی متخصص 

دندانپزشکی اطفال، از سرآمدان عرصه علمی پژوهشی، اساتید برجسته 

کشوری و زوج خوشبخت ایرانی که به مناسبت هفته کتاب و کتابخوانی 

و با هدف ترویج فرهنگ مطالعه به خراسان جنوبی سفر کرده اند تا در 

جمع گروه های مختلف نخبگان و استعدادهای درخشان، دانش آموزان 

و دانشجویان، معلمین و اساتید، کتابداران و کتابخوان های برتر و... 

به ایراد سخنرانی بپردازند. در آیین گرامیداشت هفته کتاب دانشگاه 

علوم پزشکی بیرجند نیز از پدر علم سم شناسی ایران مهدی بلالی مود، 

کتابخوانان و کتابدارن برتر دانشگاه علوم پزشکی بیرجند تجلیل و از 

کتاب »از مود تا لاهه« رونمایی و معرفی شد. به این بهانه بر آن شدیم تا 

بیشتر به معرفی این فرهیخته خراسان جنوبی بپردازیم.مهدی بلالی مود 

در 15 شهریور 1321 شمسی در روستای مود، شهرستان سربیشه  پا به 

عرصه وجود نهاد. تحصیلات ابتدایی را در مود و زاهدان و متوسطه 

را در دبیرستان شوکتی بیرجند )خرداد ماه 1340( به پایان رسانید. 

تحصیلات دانشگاهی را ابتدا در رشته شیمی و سپس در دانشکده پزشکی 

دانشگاه تهران آغاز کرد و در خرداد 1343 به أخذ لیسانس شیمی و در 

خرداد 1349 به دریافت دکتری پزشکی نائل آمد.وی در تیرماه 1357 

جهت گذرانیدن دوره تخصصی سم شناسی بالینی در دانشکده پزشکی 

دانشگاه ادینبورگ عازم بریتانیا شد. نامبرده در کوتاه ترین زمان ممکن، 

به أخذ دکتری تخصصی )Ph.D( با درجه ممتاز در رشته فارماکولوژی و 

سم شناسی بالینی نائل آمد.

قهرمانی متفاوت از جنگ تحمیلی
بلالی مود، قهرمان جنگ از نوعی دیگر است. هرچند وی جراحت جنگی 

ندارد، اما حرفه تخصصی و زندگی خود را وقف هم وطنانی کرده که 

درگیر تاثیرات سمی سلاح های شیمیایی استفاده شده در طول جنگ 

تحمیلی عراق علیه ایران )1367- 1359( هستند.وی که برنده جوایز 

متعدد در زمینه شیمی و فیزیک است. در زمان آغاز جنگ، تنها ایرانی 

متخصص سم شناسی بود. در حقیقت در آن زمان وی مرکز سم شناسی 

پزشکی در بیمارستان دولتی شهر محل زندگی اش، مشهد را راه اندازی 

کرده بود. اندکی قبل از آغاز جنگ، او و همسرش مریم که دندانپزشک 

کودکان است، برای ادامه تحصیل به ادینبورگ در اسکاتلند رفته بودند.

وی تا اوایل سال 1361 دکتری خود را در رشته سم شناسی )تخصص 

درمانی( گرفته و مشغول به تدریس در دانشگاه ادینبورگ بود. در همین 

زمان بود که برای اولین بار خبر استفاده از سلاح های شیمیایی توسط 

رژیم صدام علیه ایرانیان را شنید و به همراه همسرش به ایران برگشت 

تا به مجروحان جنگی کمک کند. هرچند نیروهای صدام از گاز خردل 

و اعصاب در اوایل جنگ به طور آزمایشی استفاده کرده بودند. در سال 

1362 هنگامی که پروفسور بلالی تصمیم به اقدام عملی در کمک به 

مجروحان جنگی گرفت، وی و دیگر متخصصان حوزه درمان بلافاصله 

مشغول درمان و مراقبت از مصدومین شیمیایی ایرانی شدند. وظیفه 

اصلی دکتر بلالی، همکاری با کمیته پزشکی بیمارستان دولتی بود تا 

دستورالعملی را برای درمان قربانیان سلاح های شیمیایی تهیه کنند.

عشق من خدمت به جانبازان شیمیایی است
مهدی بلالی از قهرمانان گمنام جنگ تحمیلی به شمار می رود. وی درباره 

خاطرات خود با جانبازان شیمیایی در گفتگو با خبرنگاران گفت: یکی 

از مجروحان شیمیایی، مهندس مخابرات بود که نخستین موبایلی را که 

وارد مشهد شد را برایم آورد. شماره رندی بود که اکثر جانبازان شیمیایی 

کشور آن را حفظ کرده اند. یکی از آشنایان به من می گفت: این شماره 

رندی است آن را 7 میلیون تومان می خرم. گفتم این شماره را عزیزی به 

من داده است و آن را 7 میلیارد تومان هم نمی فروشم. این شماره متعلق 

به تمام جانبازان شیمیایی است. عشق من خدمت به جانبازان شیمیایی 

است.

اگر جانبازان شیمیایی نبودند، شاید هیچ وقت به ایران 

برنمی گشتم
بلالی مود تأکید کرد: از ته دل جانبازان شیمیایی را دوست دارم، چون 

به خاطر آنها برگشتم. خوشحالم چون آنها باعث شدند که به وطنم 

برگردم و به کشورم خدمت کنم.وی با بیان اینکه اگر جانبازان شیمیایی 

نبودند، شاید هیچ وقت به ایران برنمی گشتم گفت: برخی همکارانم که 

رفتند، گاهی به من ایراد می گرفتند که تو اشتباه کردی برگشتی درحالی  

که من به هموطنانم خدمت کردم و در سطح بین المللی هم کار کردم. 

پدر سم شناسی ایران خاطرنشان کرد: یک عامل برگشت من به ایران، 

همسرم بود که می گفت چطور ما آخر هفته ها برویم، تفریح درحالی  که 

مردم کشورمان در آتش جنگ می سوزند. بلالی مود درباره جایزه سازمان 

منع گسترش سلاح های شیمیایی  و اختصاص آن به جانبازان شیمیایی 

نیز گفت: بخشی از این جایزه را برای تهیه داروهای کمیاب جانبازان 

شیمیایی اختصاص دادم. 45هزار یورو از این جایزه سهم من بود که 

بخشی از آن را به خرید داروهای جانبازان شیمیایی اختصاص دادم.

خدمات رایگان بیمه سلامت 
به ۳ دهک اول جامعه/ 
انعقاد قرارداد یک هزار 

مرکز درمانی و بیمارستانی

وحید خلیل اللهی اظهار داشت: در گذشته یک هزار و 550 نفر از بیماران 

خاص شامل هموفیلی، تالاسمی، دیالیزی، پیوند کلیه و ام.اس زیرپوشش 

بیمه سلامت بودند که سال گذشته 49 میلیارد تومان برای تأمین 

هزینه های دارویی و درمانی آنها پرداخت شده است.

تشکیل صندوق حمایت از بیماران خاص
وی تصریح کرد: با شکل گیری صندوق حمایت از بیماران خاص جمعیت 

شناسایی شده در این حوزه به 10 هزار نفر رسید تا در 107 گروه 

بیماری های خاص و صعب العلاج امکان پوشش بیماران و پرداخت 

هزینه های درمانی آنها فراهم آید.

مدیرکل بیمه سلامت استان اردبیل گفت: پنج بیماری به بیش از 107 

نوع بیماری در این مدت افزایش یافت که این بیماری ها شامل انواع 

سرطان ها، بیماری های ژنتیکی، مادرزادی و... است.خلیل اللهی افزود: ما با 

نشان دار کردن این بیماران سعی می کنیم تا خدمات مطلوبی را ارائه کنیم 

و بیش از 90 درصد هزینه های دارویی و درمانی آنها پرداخت می شود.

برای 51 نوع بیماری خاص بسته خدماتی تعریف شد
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: برای 51 نوع بیماری 

خاص بسته خدماتی تعریف شده تا این بیماران از این بسته های خدماتی 

بهره بگیرند.مدیرکل بیمه سلامت استان اردبیل اضافه کرد: قرار است بیش 

از چهار هزار و 500 نوع بسته خدماتی برای بیماران تدوین و تعریف 

شود تا بیماران 107 نوع بیماری خاص بتوانند از خدمات ارائه شده 

بهره مند شوند.

15 میلیارد تومان برای بیماران خاص  پرداخت شد
خلیل اللهی بیان کرد: بیش از 15 میلیارد تومان برای بیماران خاص از 

طریق ارائه فاکتور پرداخت شده و 13 نفر بیمار اهداکننده کلیه پاداش 

به میزان 58 میلیون تومان را به ازای اهدای کلیه دریافت کردند.

وی با بیان اینکه تا 97.5 درصد هزینه دارویی بیماران سرطانی از سوی 

بیمه سلامت پرداخت می شود، یادآور شد: 17 هزار نفر در استان اردبیل 

با بهره مندی از خدمات توانبخشی نشاندار شده و تمامی مددجویان تحت 

پوشش کمیته امداد و بهزیستی از خدمات بیمه سلامت استفاده می کنند.

خدمات رایگان بیمه سلامت به سه دهک اول جامعه
خلیل اللهی در ادامه سخنان خود تصریح کرد: در کنار مددجویان کمیته 

امداد و بهزیستی، سه دهک اول جامعه، روستاییان و اقشار نیازمند به 

صورت رایگان خدماتی را از بیمه سلامت دریافت می کنند.

مدیرکل بیمه سلامت استان اردبیل از نشاندار شدن زوجین نابارور در 

سطح استان خبر داد و گفت: 90 درصد هزینه درمان نازایی و ناباروری از 

طریق بیمه سلامت پرداخت شده تا در مراکز درمانی بتوانند خدماتی را 

دریافت کنند.

10 میلیارد تومان  بابت هزینه بیماری نازایی پرداخت شد
وی افزود: 10 میلیارد تومان از بابت هزینه بیماری نازایی پرداخت شده و 

در 6 ماهه امسال نیز پنج میلیارد تومان در این حوزه برای زوجین نابارور 

پرداخت شده است.

خلیل اللهی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: 2 هزار زوج 

نابارور نشاندار شده و با تعهدات دارویی خدماتی را از بیمه سلامت 

دریافت می کنند.وی با بیان اینکه 770 هزار نفر از جمعیت استان 

زیرپوشش بیمه سلامت هستند، اضافه کرد: 61 درصد جمعیت استان از 

خدمات بیمه ای بهره مند هستند و 200 هزار نفر از جمعیت استان که در 

دهک یک تا پنج قرار دارند از خدمات این بیمه استفاده می کنند.

 پرداخت 790 میلیارد تومان هزینه درمانی از سوی بیمه 

سلامت 
مدیرکل بیمه سلامت استان اردبیل بیان کرد: بیمه سلامت در کنار ارائه 

خدمات به مشمولان دهک های پایین به صورت رایگان سعی می کند 

تا بر اساس دهک بندی اعلام شده از طریق وزارت رفاه خدمات رسانی 

خود را انجام دهد که امیدواریم با دهک بندی جدید خانوارها زمینه 

برای ارائه خدمات عادلانه به گروه های مختلف فراهم آید.مدیرکل بیمه 

سلامت استان اردبیل در بخش دیگری از سخنان خود یادآور شد: سال 

گذشته 790 میلیارد تومان هزینه درمانی از سوی بیمه سلامت برای 

اقشار مختلف مردم و در قالب بیمه روستایی پرداخت شده که اگر این 

پرداختی ها انجام نمی شد، این مبلغ از جیب بیمه شدگان پرداخت می شد.

با اجرای طرح دارویار  یارانه دارو از طریق بیمه ها تأمین شد
خلیل اللهی تصریح کرد: امسال نیز در 6 ماهه اول 550 میلیارد تومان 

هزینه درمانی پرداخت کردیم که پیش بینی می کنیم تا آخر امسال این 

رقم به یک هزار و 200 میلیارد تومان افزایش پیدا کند.

وی به حذف ارز ترجیحی از روند تولید و واردات دارو اشاره کرد و گفت: 

از مردادماه سال گذشته با اجرای طرح دارویار سعی بر این بوده تا یارانه 

از طریق بیمه ها تأمین شود که هزینه ماهانه تأمین دارو در این استان 

27 میلیارد تومان است که با همکاری 200 داروخانه بیماران می توانند 

داروهای خود را تهیه کنند.

سپاه اردبیل ساخت ۱۸۶ واحد مسکن محرومان را آغاز 
کرد/ آبرسانی به ۳۸۰ قشلاق

جهانبخش عطایی اظهار داشت: شجره طیبه بسیج مولود انقلاب و نهاد ارزشی است که در 44 سال اخیر با حضور در عرصه های مختلف توانسته در 

گذر از بحران ها و شرایط سخت و حساس نظام جمهوری اسلامی ایران را پشتیبانی کند.

وی کارنامه درخشان مجموعه بسیج را یادآور شد و تصریح کرد: این الگو، الگوی وارداتی نبوده بلکه متکی به اندیشه و آرمان نظام اسلامی است که به 

عنوان بزرگترین شبکه فرهنگی، اجتماعی و نظامی در دنیا مطرح است.

معاون هماهنگ کننده سپاه حضرت عباس )ع( استان اردبیل بسیج را الگوی غیرقابل جایگزین و بی همتا معرفی کرد و گفت: بسیج با نقش آفرینی در 

عرصه های مختلف توانسته تا انقلاب اسلامی را از هجمه ها و تهدیدهای مختلف در امان نگه دارد.

عطایی اقتدار و عظمت بسیج را یادآور شد و افزود: فرمایش مقام معظم رهبری برای همیشه مصداق جایگاه بی نظیر بسیج است که برای جوانان 

شورآفرین، برای دوستان امیدآفرین و برای دشمنان بیم آفرین معرفی شده است.

وی خدمات بسیج را بی ادعا و بی منت در خدمت رسانی به آحاد مردم به ویژه محرومان اعلام کرد و ادامه داد: هفته بسیج فرهنگی استثنایی است تا 

خدمات این نهاد انقلابی در اوج مظلومیت و خاموشی به اذهان عموم مردم رسیده تا بسیجیان بتوانند در مأموریت های محوله شایسته عمل کنند.

معاون هماهنگ کننده سپاه حضرت عباس )ع( استان اردبیل مهمترین برنامه های گرامیداشت هفته بسیج را با شعار محوری »بسیج امید ملت ایران« 

یادآور شد و خاطرنشان کرد: 850 برنامه در رده های مختلف بسیج در هفته گرامیداشت بسیج از 29 آبان ماه تا پنجم آذرماه برگزار خواهد شد.

عطایی نواخته شدن زنگ بسیج در مدارس را از جمله این برنامه ها اعلام کرد و ادامه داد: جشنواره جهادگران علم و فناوری با رویکرد علمی تبیینی 

بسیج در این هفته برگزار شده و از جوانان مخترع و مبتکر تجلیل خواهد شد.

وی برپایی میز خدمت با همراهی بسیج حقوقداران، مهندسان و سایر اقشار را در مناطق محروم و روستایی یادآور شد و اضافه کرد: همایش 

هویت بخشی به بهبودیافتگان اعتیاد در گرامیداشت هفته بسیج برگزار شده و مراکز مشاوره ای در شهرستان های مختلف راه اندازی می شود.

معاون هماهنگ کننده سپاه حضرت عباس )ع( استان اردبیل ویزیت رایگان مردم را در درمانگاه های سپاه در شهرهای مختلف و اعزام اکیپ های پزشکی 

به مناطق محروم یادآور شد و تصریح کرد: در این هفته شاهد برپایی بیمارستان صحرایی با حضور پزشکان متخصص خواهیم بود.

عطایی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: جشن گلریزان برای آزادسازی زندانیان معسر برگزار خواهد شد تا این مجموعه در سه سال اخیر موفق به 

آزادسازی 560 نفر شده، در این هفته زمینه آزادی 15 زندانی معسر و نیازمند را نیز فراهم کند.

وی افزود: برگزاری جشنواره بومی، محلی، همایش پیاده روی، تجلیل از قهرمانان و برگزاری آیین افتتاح رزمایش جهادگران فاطمی سه در این ایام برگزار 

خواهد شد.عطایی عزیمت 550 گروه جهادی را از 28 آبان ماه تا هشتم آذرماه به مناطق مختلف با هدف اجرای پروژه های محرومیت زدایی یادآور 

شد و خاطرنشان کرد: 20 پروژه محرومیت زدایی به ویژه آبرسانی به روستاها، تأمین آب کشاورزی و راه اندازی استخر آب بخش کشاورزی در این ایام 

برگزار می شود.
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جهان

هاکان فیدان: روند عادی 
سازی روابط اسرائیل در 

منطقه بعد از ۷ اکتبر تغییر 
کرد

هاکان فیدان وزیر خارجه ترکیه در مصاحبه با شبکه خبری الجزیره در 

خصوص جنگ غزه گفت: در حال حاضر محاصره ای در غزه بر اساس 

استفاده از زور وجود دارد. کشورهای اسلامی باید با هر ابزار دیپلماتیک 

برای حل این مشکل تلاش کنند.

وی با بیان اینکه پیش از جنگ یک روند عادی سازی در منطقه در جریان 

بود، افزود: پس از وقایع 7 اکتبر مشاهده شد که در مسئله فلسطین 

چیزی تغییر نکرده است. مصر هر آنچه از دستش بر می آید برای 

رساندن کمکها انجام می دهد اما حساسیتهای مختلفی در این خصوص 

وجود دارد. باید با اسرائیل در مسائلی هماهنگی صورت گیرد.

وزیر خارجه ترکیه ادامه داد: هدف ما حرکت جمعی در مقابل اسرائیل 

است. مهم این است که با دیگر کشورها به صورت هماهنگ تصمیم 

بگیریم و بصورت دسته جمعی فشار وارد کنیم.

فیدان با اشاره به دیدارش با وزیر خارجه آمریکا نیز گفت: به بلینکن 

گفتم که وقتی اسرائیلی ها کشته می شوند چطور واکنش نشان می 

دهید، وقتی فلسطینی ها کشته می شوند نیز باید واکنش نشان دهید. 

این یک استاندارد دو گانه است، نشان می دهد که نظام دنیا در حال 

ورشکستگی است. هدف گرفتن زنان و کودکان توسط اسرائیل اقدامی 

است که باید فاصله خود را با آن حفظ کنید)اعلام برائت بجویید( که این 

کار را نمی کنید. این یک بحران بزرگ برای همه جهانیان است.

وی ادامه داد: یکی از مواردی که ما با آمریکاییها نتوانستیم توافق کنیم 

این بود، حمایت بی قید و شرط از اسرائیل و اینکه دنبال آتش بس 

نیستند. با بلینکن بسیار روشن و صریح سخن گفتم، خواستار آتش بس 

شدیم، به او گفتم که قاطعانه تهجیر مردم غزه را رد می کنیم.

اولین واکنش حماس به 
گزارش  ها مبنی بر حمله 
بالگرد ارتش اسرائیل به 

صهیونیست ها

فوزی برهوم از رهبران حماس در واکنش به گزارش های 

تأیید شده مبنی بر حمله بالگرد ارتش رژیم اسرائیل به 

صهیونیست ها گفت که دروغگویی و صحنه سازی اشغالگران 

برای همه رو شد و هدف اصلی دشمن کشتار و کوچاندن 

ملت فلسطین است.

»فوزی برهوم« از رهبران حماس اعلام کرد : تحقیقات پلیس اسرائیل که 

تائید کرده یک بالگرد اسرائیلی روز هفتم اکتبر، صهیونیستهای در حال 

جشن در نزدیکی شهرک ریعیم را بمباران کرده، دروغ بودن روایتهای 

صهیونیستی را اثبات کرده است که مبتنی بر داستان سرایی و دروغگویی 

علیه مقاومت و این ادعا  است که مقاومت غیر نظامیان را هدف قرار 

می دهد، هدف اسرائیل از این صحنه سرایی ها و  دروغگویی ها، توجیه 

تجاوزات و کشتار و نسل کشی علیه مردم نوار غزه است.

برهم همچنین گفت: این امر دروغ بودن روایتهای صهیونیستی را که در 

این جنگ جنایتکارانه دنبال می شود، مورد تاکید قرار می دهد، که با این 

ترفند، تجاوز به بیمارستان الرنتیسی و مجتمع پزشکی الشفاء و بمباران 

مدارس و مراکز عبادتی و کشتار هزاران غیرنظامی را توجیه می کند و 

همچنین  این حقیقت را مورد تاکید قرار می دهد که جنگ و تجاوز 

دشمن مبتنی بر گمراه سازی و دروغگویی و صحنه سازی برای سرپوش 

گذاشتن بر هدف اصلی و واقعی دشمن یعنی کشتار دسته جمعی و 

کوچاندن ملت فلسطین است.

روزنامه هاآرتص اسرائیل با استناد به منابع امنیتی نوشت که بالگرد رژیم 

اسرائیل اقدام به بمباران صهیونیست های حاضر در فستیوال سوپرنوا را 

هدف قرار داده است نه نیروهای مقاومت فلسطین.

سیاستمداران اروپایی فکر 
می کنند جنگ اوکراین 

بازی ویدئویی است!

به نقل از راشاتودی، پیتر سیارتو، وزیر امور خارجه مجارستان با اشاره به 

رویکرد غیرواقع بینانه بسیاری از سیاستمداران اروپایی نسبت به جنگ 

روسیه و اوکراین، گفت که به نظر می رسد »آنها فکر می کنند جنگ 

اوکراین یک بازی ویدئویی است!«

مجارستان خلاف سایر کشورهای اتحادیه اروپا، از تامین کمک یا سایر 

تسلیحات نظامی مرگبار به اوکراین خودداری و همواره تاکید کرده است 

که بر یافتن راه حلی دیپلماتیک و صلح آمیز برای خاتمه دادن به جنگ 

تمرکز دارد.

سیارتو با اشاره به بازی ویدئویی مشهور و چندنفره »فورتنایت« گفت: 

بخش قابل توجهی از سیاستمدارهای برجسته اروپایی عملا عقل سلیم را 

از دست داده اند. برخی خودشان را در )بازی( فورتنایت تصور می کنند!

وی افزود: آنها مبتلا به روان پریشی نظامی هستند و به علتی نامعلوم، 

معتقدند که محموله های تسلیحاتی می تواند پیام آور صلح باشد! برای ما 

روشن است که به جای سلاح به صلح نیاز داریم. هرکسی که به همسایه 

ما سلاح ارسال کند، جنگ را طولانی می کند.

وزیر خارجه مجارستان تاکید کرد: هر چه جنگ طولانی تر شود، 

انسان های بیشتری می میرند و ویرانی بزرگ تری برجا خواهد ماند.

بوداپست تحریم های اتحادیه اروپا علیه روسیه را به شدت مورد انتقاد 

قرار داده است. ویکتور اوربان، نخست وزیر مجارستان این تحریم ها را 

شکست توصیف و تاکید کرده که محدودیت های اعمالی علیه روسیه، 

صرفا به تشدید بحران انرژی و افزایش تورم در سراسر قاره اروپا منجر 

شده است.

اوربان اوایل ماه جاری گفت که کی یف »سال های سال تا پیوستن به 

اتحادیه اروپا فاصله دارد.« اوکراین در فوریه ۲۰۲۲ و بلافاصله پس از 

آغاز عملیات نظامی روسیه در این کشور، درخواست پیوستن به این بلوک 

را مطرح کرد و امیدوار است روند الحاق با عملیات نظامی جاری مسکو، 

تسریع شود.

امیرعبداللهیان: سناریوهای توقف جنایات در غزه به 
نتیجه نرسد، شاهد وضعیت جدیدتری در منطقه هستیم

حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به عدم تمکین رژیم صهیونیستی به قطعنامه شورای امنیت در رابطه با وقفه جنگ در غزه، 

گفت: همان گونه که مقاومت اعلام کرده است اگر جنگ علیه غیرنظامیان در غزه ادامه پیدا کند، احتمال گشایش جبهه های جدید متصور است، در 

زمان حاضر نیز شاهدیم که علاوه بر جبهه لبنان، جبهه های یمن، سوریه و عراق اقداماتی را در حمایت از مردم مظلوم و مقتدر غزه انجام می دهند.

وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: لذا صرف نظر از اینکه اقدامات سیاسی و بین المللی در  راستای توقف جنایات جنگی و نسل کُشی در غزه و 

همچنین ارسال مستمر کمک های انسان دوستانه و جلوگیری از کوچاندن اجباری ساکنان غزه و کرانه باختری متمرکز است، در میدان نیز فاز یک گسترش 

دامنه جنگ از این حوزه ها، توسط مقاومت و گروه هایی را که رأساً خود تصمیم می گیرند و در حمایت از فلسطین اقدام می کنند، شاهد هستیم.

وی افزود: در صورتی که سناریوهای ممکن برای توقف جنایات به نتیجه نرسد یا در کوتاه مدت به نتیجه نرسد، امکان اینکه شاهد وضعیت جدیدتری 

در منطقه باشیم، همچنان متصور است.امیرعبداللهیان در مورد نقش دیپلماسی پارلمانی در تحولات غزه در گفتگو با خبرگزاری خانه ملت تصریح کرد: 

پارلمان ها نقش مهمی در این وضعیت دارند، در همین راستا در نشست با اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، ایده های خوبی 

توسط اعضای کمیسیون و نمایندگان مطرح شد و مطالبات آنها این بود که ارسال کالا و سوخت توسط برخی کشورها به سمت رژیم صهیونیستی متوقف 

شود و کالاهای تولیدی این رژیم تحریم شود، بر همین اساس مقرر شد که این انتظار از مسیر دیپلماسی پارلمانی با قوت پیگیری و دنبال شود.

وی در ادامه بیان کرد: کنار پیشنهاداتی که رئیس جمهور داشتند؛ از جمله برگزاری نشست سران کشورهای اسلامی در ریاض، ما نشست سران کشورهای 

بریکس را به صورت وبیناری خواهیم داشت که برگزاری این نشست بسیار مهم است.

کارشناس غرب آسیا: افشای دروغ پردازی درباره 
بیمارستان الشفاء، شکست دیگر اطلاعاتی اسرائیل بود

» سید رضا صدرالحسینی « ، با اشاره به اشغال بیمارستان » الشفا« غزه توسط نظامیان رژیم صهیونیستی و وانمود کردن این رژیم که گویا تمام شمال 

غزه را به تصرف خود در آورده است، اظهار داشت: یکی از ترفندهای نظام سلطه این است مناطقی که می خواهند به تصرف خود در بیآورد، یک نمادی 

را به عنوان نماد اصلی آن شهر یا کشور معرفی می کند و پس از تبلیغات فراوان بر روی آن می کوشد آن نماد را به عنوان تمام توانمندی و جغرافیایی آن 

سرزمین معرفی کنند. به عنوان مثال در تهاجم نظامی آمریکا به عراق در سال 2003 فرودگاه بغداد و برج مراقبت آن به عنوان نماد معرفی شد. در 

رسانه های آمریکایی و غربی بدین گونه تبلیغ می شد اگر برج مراقبت فرودگاه بغداد تصرف شود، تمام سرزمین عراق تصرف شده  است.

این کارشناس تحولات غرب آسیا افزود: همین ترفند در ارتباط با غزه نیز اجرایی شده است. در جنگ غزه بیمارستان »الشفاء« را به عنوان نماد مطرح 

کردند. مقامات ارشد آمریکایی و هم مقامات سیاسیT نظامی و اطلاعاتی رژیم صهیونیستی اعلام کردند: مهم ترین مرکز فرماندهی و کنترل عملیات 

طوفان الاقصی و همچنین محل نگهداری اسرای اسرائیلی در زیر این بیمارستان قرار دارد اما پس از تلاش های فراوان که صورت گرفت و  نظامیان 

صهیونیستی توانستند وارد بیمارستان الشفاء شوند متوجه شدند  آنچه که تصور می شد واقعی نیست.

وی ادامه داد: مردم دنیا هم متوجه شدند در آنجا نه اطاق فرماندهی و کنترل عملیات طوفان الاقصی وجود دارد، نه فرمانده هان مقاومت در 

بیمارستان الشفاء حضور دارند و نه اسرای صهیونیستی آنجا هستند لذا شکست دیگری به دستگاه اطلاعاتی رژیم صهیونیستی و آمریکا وارد شد.

صدرالحسینی گفت: این شکست نیز ترمیم ناپذیر است چراکه  دروغ بودن نمادسازی آشکار شده است و مقاومت توانسته از تجربه های موجود کمال 

استفاده را ببرد.وی در پاسخ به سوالی درباره طرح های رژیم صهیونیستی پس از جنگ از جمله سناریوهای کوچ اجباری فلسطینیان، اداره غزه توسط 

سازمان ملل و برخی کشورهای منطقه یا واگذاری آن به تشکیلات خودگردان فلسطین یا مصر را طراحی کرده و امکان اجرای هرکدام گفت: شما 

می گوئید صهیونیست ها اما بنده می گویم آمریکایی ها. آنان چند سناریو از پس جنگ غزه برای این منطقه در نظر گرفته اند که شما نام بردید. تمام 

سناریوها موجود چه آنچه غزه توسط  برخی کشورهای عربی اداره شود، چه به دست محمود عباس رئیس تشکیلات خودگردان فلسطین سپرده شود، 

چه غزه را از جمعیت فلسطینی تخلیه کنند و رژیم صهیونیستی آنجا را به سرزمین اشغالی الحاق کند که تمام اینها آرزوها و خواب های تعبیرناپذیر 

رژیم صهیونیستی است.وی علت بیان سناریوهای مزبور را شکست های رژیم صهیونیستی در طول 45 روز گذشته دانست و گفت: این رژیم در 

حال دادن آدرس غلط و حاشیه سازی برای عبور از این شکست هاست چراکه در سایه آن، رسانه ها به جای بررسی شکست های ارتش صهیونیستی و 

پیروزی های مقاومت فلسطینی به موضوعاتی خواهند پرداخت که هیچ پایه و اساسی ندارد و تنها خواب و خیال و آرزوهای مقامات آمریکایی و رژیم 

صهیونیستی است.این کارشناس تحولات غرب آسیا در پاسخ به سئوال دیگری مبنی بر اینکه » شما غزه پس از جنگ را چگونه ارزیابی می کنید؟ « 

گفت: پاسخ این سئوال را بایستی در رخدادهای 45 روز گذشته جست وجو کرد. اگر ساکنان غزه مردمی غیرمقاوم و با روحیه ضعیف بودند می توانستیم 

چیزی جایگزین مردم قرار دهیم اما آنان مردمانی با روحیه ، توکل ، صبر و مقاومت بالا هستند و توانمندهای غیر قابل وصفی برای حمایت از مقاومت 

دارند.صدرالحسینی تاکید کرد: چنین مردمانی تصمیم خواهند گرفت در آینده چه حاکمیتی و حکومتی باشد و غزه به چه شکل اداره شود.

وی به وجود مخالفان جدی نخست وزیر رژیم صهیونیستی که خواهان قربانی کردن او به عنوان عامل جنگ غزه هستند، اشاره و تصریح کرد: بنیامین 

نتانیاهو حتما قربانی این جنگ خواهد شد. او در هر شرایطی پس از جنگ، به دلیل خیانت و جرم های که قبلا مرتکب شده و هم به خاطر جرم هایی 

که در جنگ غزه مرتکب شده باید در دادگاه حاضر شود. اکنون مخالفان سیاسی نتانیاهو و خانواده اسرای جامعه صهیونیستی او را مجرم اصلی جنگ 

غزه می دانند.صدرالحسینی با مطرح کردن این سئوال » آیا تنها نتانیاهو و کابینه اش در جنگ غزه مرتکب جنایت شده اند؟«  گفت:حتما مقامات ارشد 

رژیم صهیونیستی به عنوان اجراء کنندگان دستورات آمریکایی ها در این زمینه مقصر هستند. همچنین  آمریکایی ها ) به دلیل کمک های تسلیحاتی به 

تل آویو (  همکار اصلی جنایات رژیم صهیونیستی در جنگ غزه هستند که باید محاکمه شوند.

عضو ارشد حماس: 
افشاگری هاآرتص 

دروغ بودن سایر روایات 
اشغالگران در جنگ غزه را 

ثابت می کند
»اسامه حمدان« از رهبران ارشد جنبش حماس فلسطین در واکنش به 

افشای خودزنی صهیونیست ها در روز عملیات طوفان الاقصی با قتل 

364 اسرائیلی به دست ارتش رژیم اشغالگر اعلام کرد، نتایج تحقیقات 

پلیس رژیم صهیونیستی درباره کشتار صهیونیست ها در روز عملیات 

طوفان الاقصی که توسط رسانه عبری هاآرتص فاش شد ثابت می کند 

که روایات سران رژیم اشغالگر و حامیان آمریکایی و غربی آن اساسا 

دروغ بوده است.وی در جریان یک نشست مطبوعاتی در بیروت اظهار 

داشت، برخلاف ادعاهای توخالی بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم 

صهیونیستی، مقاومت هرگز غیرنظامیان را هدف قرار نداده و سران 

سیاسی و نظامی این رژیم بودند که اسرائیلی های حاضر در جشنواره 

موسیقی در منطقه ریعیم را قتل عام کردند. پلیس رژیم صهیونیستی به 

این امر اعتراف کرده است که مقاومت اصلا از برگزاری چنین مراسمی 

اطلاع نداشت، درحالی که مقامات رژیم اشغالگر به خوبی از زمان و 

مکان و جزئیات آن آگاه بودند و می دانستند که 4 هزار خارجی در 

این مراسم شرکت کرده اند.دو روز قبل روزنامه هاآرتص با انتشار ابعاد 

واقعی کشتار صهیونیست ها در روز عملیات طوفان الاقصی ) 7 اکتبر( 

در یک فستیوال موسیقی در منطقه ریعیم در نزدیکی نوار غزه اعلام 

کرد، برخلاف اظهارات پیشین مقامات اسرائیلی علیه حماس، این افراد در 

جریان حملات یک بالگرد اسرائیلی هدف قرار گرفته و کشته شده اند.

تحقیقات پلیس رژیم صهیونیستی از خلبان این بالگرد اذعان می دارد 

حماس اساسا در روز عملیات طوفان الاقصی در جریان این فستیوال 

موسیقی نبوده است. بر همین اساس شواهد و بازجویی های انجام شده 

از خلبان بالگرد اسرائیلی نشان می دهد 364 صهیونیست در خلال این 

مراسم با حملات و بمباران بالگردهای ارتش رژیم صهیونیستی و نه حماس 

کشته شده اند. این خلبان مدعی است با تصور آنکه افراد حاضر در این 

محل همگی رزمندگان حماس بوده اند، اقدام به بمباران این منطقه و 

کشتار 364 صهیونیست کرده است.

اسامه حمدان افزود، البته مسئله تنها به هدف قرار دادن مراسم مذکور 

ختم نشد بلکه کار به هدف قرار دادن منازل برخی از شهرک نشینان 

صهیونیست نیز کشیده شد؛ جایی که سران ارتش اسرائیل تصور می کردند 

ممکن است اسرا داخل این خانه ها باشند. همین مسئله موجب افزایش 

تعداد کشته شدگان در میان شهرک نشینان صهیونیست شد و این درحالی 

است که رزمندگان مقاومت در عملیات طوفان الاقصی اساسا تیپ »غزه« 

ارتش صهیونیستی را هدف قرار دادند.


